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Første del erfaksimile av beretningfra 60 års jubileet
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FORORD

Den 3. desember 1933 ble Degernes Idrettslag stiftet. Det er
dermed ikke sagt at det var da det ble st.artet med idrett i
Degernes, men det var la idretten ble organisert.

Aktiviteten og type idretter som ble utøvet den §langen er
tildels svært- foiskje- -ig fra dagens idrettsaktiviteter.
I de første årene var det de typisk individuelle idretten som
ski, skøyter, friidrett og terrengløp som dominerte. I dag er
det lagidrettene som er toneangivende, spesielt i de
aldersbestemte klassene.

ektiviteten i Degernes Idrettslag har alltid vært stor, men den
har variert med årene. Vi har idag vår styrke i lagidrettene,
men har tidligere hatt utøvere som har gjort seg bemerket i de
individuelle grenene. Flere utøvere representerte Østfold
Idrettskrets L norgesmesterskap, og enkelte har også hentet hjem
norgesmestertitler] I friidrett og-terrengløp var det så mange
som hevdet seg i disse idrettene at vi også hevdet oss godt i
stafettsammenheng.

Spennvidden i lagets idrett har vært stor, noe denne beretningen
gir oss et innblikk i.

Gjennom tidene har det vært tatt mange tunge tgf! i Degernes
Iårettslag. Det er bygget egne baneanlegg, klubbhus, idrettshall
og lysIøype. Dette er tiltak som har krevd mye av mange
måafåm*ei-og interesserte. Jeg har ikke noe tall på hvor mange
dugnadstimei, e1ler verdien av det arbeidet som er utført,på
d,iåse anleggene. Vi kan bare tenke på hvor stort dette beløpet
ville ha vært, hvis vi regnet det om til kroner. Uten denne
innsatsen vet jeg ikke hva Degernes Idrettslag vi11e ha vært
idag. Det vi vetr er at vi er meget.avhengig ev frivillige
personers rnnsats for å holde aktiviteten på dagens nivå. Det
?ære seg aktive utøvere, trenere, ledere, foreldre og andre
interesserte.

Jeg synes dette er et tankekors. Det virker som om de aktive
selv tok større ansvar for å organisere sin idrettsutøvelse i
tidligere år. Idag kreves det at andre organiserer 99 legger
tilreLte for aktiviteten. Dette koster selvsagt også penger i
tillegg til den frivillige innsatsen.

En annen stor forandring som har skjedd gjennom årene, er at
alderen på utøverne har blitt lavere. Det er i de aldersbestemte
klassene innen håndbaI1 og fotball-, hvor aktiviteten er størst
idag. Dette stiller størrå krav til ledelsen av klubben, for å
"ta vare på" allsidigheten innen idretten.
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Det er en stor oppgave å legge forholdene tilrette slik at det
ikke blir spesialisering av idretten i for ung alder. Norges
Idrettsforbund har klare retningslinjer på dette området. Det er
mitt ønske at Degernes Idrettslag skal være et godt eksempel på
etterlevelse av disse retningslinjer. Mye er gjort bI.a ved
idrettsskole for elevene i 1. og 2. klasse på skolen. Det er
også utarbeidet handlingsplaner for laget, som sier at i de
yngste klassene skal det legges mest vekt på sosial trivsel og
ikke på de sportslige resultatene.

Jeg håper denne beretningen
og kanskje inspirasjon til å
yngre.

ileg vil takke alle som er ured på å støtte Degernes Idrettslag i
sitt arbeid.

Jeg er stolt av å væ:re medlem av Degernes Idrettslag t

- li
ta,li^ øl/

Reidar Lund
leder 1993

framkaller gode minner hos de e1dre,
prøve andre aktiviteter hos de

STTRET I JI,BILEUT-TSÅNET

Foran f ra ven.stre." Reida r Lund t
Bak f ra yel?stre.. odd EgiT Lien,
Gunnar Westad og Lars Stamsaas.

Kari Rud og fore Stensrud.
Erling olsent Alf Finseth, KarJ

ta 
--"

or_ J
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1 STYRE

1.1 F O R M E N }I

1933

Degernes I.L. ts stifter

Harald Løken

Hara1d Løken, flytter
Johan P. Orud, nestformann rykker
Kristian Strand
Erling Orud
Peder Harlem
Arne Glosli
Knut Harlem
Ottar Søtorp
Peder Harlem

Oppnevnt styre av kommunen

Harald Løken valgt 25.5.45
Inge Li1lerud, flytter
Thorstein Stensrud, nestf. rykker
Harald Løken
Kristian Strand
Eivind Lund
Kristian Strand
Eivind Lund
Erling Skammelsrud
Kåre Førrisdahl
ErIing Skammelsrud
Reidar Kirkeng
Kristian Har1em
Kristian Strand
Erling Skammelsrud
Kristian Harlem
KarI O. Orud
Kristian Strand
Kristian Harlem
Tormod Eng
AIf Finseth
Solveig Konglebæk
Tore Stensrud
Arbeidsstyre
Reidar Lund

1"945
L9&6

L949
1951
1953

L942

1935:
1935:
1936:
t937 z

1938:
L939:
1940:
1941:
L942t

1945:

1945 r
19462
L947:
1948:
1950:
19522
1954:
1955:
L956:
1958:
1959:
1960:
t9622
L968:
1969:
L9732
197 4z
L9752
L979 t
1984:
1985:
L989:
l_991:
L9922
1993:

oppr og velges

1957

195L -
1963

L97 6
1980
1985
L987
L99 0

opp



L.2. STIFTELSESMøTET OG STYRET 1934

Stiftelsesmøtet fant sted 3. desember l-933. Følgiende ble valgt
til styret og andre verv!

Styret:

Revisorer:

Idrettsutvalq:

Materialforvalter:
Festkomite,

Hara1d Løken - Formann
Johan P. Orud Nestformann
Josef Dehnes - Kasserer
Eugen Lund StYremedlem
Kristian Kristiansen - Styremedlem
Karsten Skåden - Varamedlem "

Bjarne Havnås - Varamedlem

Erling Lund og Trysrye Eng

Harald Løken, Bjarne Havnås,
Kristian Kristiansen, Halvar Kristiansen

Trygve Eng

Karsten Orud
Eugen Lund
Gudrun Sikkel.and
Edel Løken
Karsten Vatvedt
Borghild Lund

- Medlem
- Medlem
- Medlem
- Medlem
- Varamedlem
- Varamedlem

Som medlemmer ble 40 menn og 10 da,mer innskrevet.

1.3 FøRSTE MEDLEMSLISTE

HERRER:

Harald Bakke, Hans Dahl, Josef Dehnes, Ole Elnes, Julius Eng,
Trygve Eng, Johan Fje1d, OIe Fjeld, He1ge Greaker, Olaf Greaker,
ffåilån ereåicer, fhorbjørn Greakår, Arne G1os1i, Bjarne Havnås,
Reidar Havnås, Birger Holt, Johan Ho]t, Konrad Holt, Johan
Karlsen, Halvar Kristiansen, Kristian Kristiansen, OIe Lillerud,
Thorbjørn LiIletoIP, Johannes Li1le-El-nes, Olaf Li11e-E1nes,
Eugen Lund, Sigurd Lund, Harald Løken, Hans Moen, Erling Orudo
Jo[an P. Orud, Karsten Orud, Knut Orud, Arne Sameia, Leif
Sameia, Asbjørn Sikkeland, Johan Sikkeland, Ole Skjeklesæter,
Sigurd Skjeklesæter, Karsten Skåden, Erling Strand, Ottar
Søtorp, Arne Vatvedt, Karsten Vatvedt.

DAMER:

Ingeborg Bernhardsen, Martha Dehnes, Mary Dehnes, Martha Eng,
Ellinor Greaker, Ester Greaker, Borghild Lund, Edel Løken,
Ragnhild Rønås, Gudrun Sikkeland.

6
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2 S K ø Y T E R

Sitat fra protokollen for 19331

"Søndag L7. desember 1933 avholdt laget sin førgte konkurranse i
skøiteløp 500 og 1500 m kombinert. Interessen for skøiteløP er
stor, men treningen har vært for liten så resultatene blev ikke
gode. Dertil var ieen tung. Det var møtt fra nange interesserte
tilskuere'.

DEGERIIES T.L. 'S FøRSTE ARRAT{GEI{ENT

Josef Dehnes på startstreken. Bfant tiTskuerne ser vi Johan
Petter orud rett bak ,rosef Dehnes.

Resultater 500 M herrer. (8 deltaker):

Josef Dehnes 60,6
Halvar Kristiansen 50rB
Leif Vatvedt 62tA
Helge Greaker 62 ,'J,

Resultater 1500 M herrer. 7 (deltakerl:

Josef Dehnes
Halvar Kristiansen
Birger HoIt

Resultater 400 M damer:

Mary Dehnes
Ester Greaker

3 t23 tO
3 t23 tL
3 t23 tt

51r 5
62 rL

ffi1# *\

[Tffi*
ffie



Premiene tilfalt i kl. I over 20 år:

1. pr.: Halvar Kristiansen
2. pr.: Thorbjørn Greaker

Premiene tilfalt i kI. I under 20 år:

l-. pr. : Josef Dehnes
2. pr.: Leif Vatvedt
3. pr.3 Helge Greaker

SeIv om tidene ikke minner mye om de som presteres på dagens
skøytebaner, var det tydelig at konkurransen var skarp. Sær1ig
intåressant er det at damene var med fra første stund.

Vi henter nok endel sitater fra den første protokollen:

"Søndag lL. februar L934 avholdt idrettslaget sitt
klubbmesterskap på skøiter 500m og 1500 m sammenlagt. Det var
fint vær osJ isån-var den beste, men det blåste sterkt under
Iøpene. En masse interesserte tilskuere var møtt fram. Tidene
blev ganske gode og særlig gikk Er1ing Strand godt og ble
overlegen bestemann. "

"Søndag LB. februar blev vj- innbudt til Ytterskogen F.K. til
skøiteløp på Kjennertjernet. Våre gutter gjorde det utmerket.
Josef pehnås fikk 2. premie både på 500 m og 1500 m og blev
bestemann fra Degernes, Rakkestad og Ytterskogen. Erling Stand
blev nr. 1 på 500 m og nr. 2 i 1500 m i kt. A. Asbjørn Sikkeland
fikk 2. premie i gutteklassen."

"Søndag den 3. mars 1935 avholdtes klubbmesterskap på skøiter
500 m og 15OO m kombinert. Isen var ikke særlig fin. Starten var
henlagt tit klokka 10 på grund av travk)ØTlng og det var derfor
få tilskuere. "

Et nytt sitat fra protokollen, året er fortsatt 1935:

"Søndag den 1-0. mars holdets skøiteløp på Ertevannet. Det var
innbudt 5 lag ti1 konkurranse, men på grund av de mange
skøiteløp den dagen var nesten ingen fremmødt. Det snedde
sterkt hele dagen så banen var meget tung. Likevel var det
fremmødt L00 tilskuere. Om kvelden var det premieutdeling i
Bønderens Hus. 70 mennesker var tilstede. Stemningen var god."

"Søndag den L2. januar 1936 blev det arrangert prøve for Norges
Skøiteforbunds Ferdighetsmerke. "

Det eneste som står i protokollen var \937 om skøyter var:
"Ingen skøiteløp". Derfor går vi videre til 1938.

Skøyteutvalget valgt på årsmøtet, var dette året Kristian
Strand (formann), Inge Lillerud og Asbjørn Sikkeland.

Sesongens arrangement ble avviklet søndag den 20.2. på
Ertevannet. Isen var brukbar, og nabolagene var innbudt til
konkurranse, samt prøve på skøytemerket.



"på grund av de, efter meget besvær tilveiebrakte stoppeur var
m"gef dår1ige, samt andre-ting, så !'Iev stevnet mindre
veilykket. Det var bra deltagelse både til konkurransene og
merkåprøvene og en del tilskurere var møtt fram i det' pene
værgt. tt

Til ferdighetsmerkeprøve meldte 21 personer s€![r og alle klarte
fordringene.

Klubbmesterskapet skulle vært avholdt 27. februar, men stevnet
måtte avlyses -p.g.". mildvær. Siden ble det ikke brukbar is, og
klubbmesterskapet ble ikke avholdt.

Fra beretningen fra skøyteutvalget for 1939, som bestod av
H: Bakke (foimann), Bjøin Sikkeland og P. Fje1d, sakser vi:
,'Vinteren 1939 var meget ugunstig for skøitespoftg? så det blev
ikke avholdt noget skåitelåp. Det-var ingen brukel-ig isr^o9-da
fågåt ikke har åkonomisk råå tif å holde-en bane åpen, så blev
det hele innstillet."

INNMELDING I SKøYrEKRETSEN.

Etter krigen ble d.et vedtatt å søke opptak i Østfold Skøytekrets.
I brev frå skøytekretsen den 27. novåmber 7947 får laget
beskjed om at iredlemskapet er godkjent, og man blir "med
sporLlig hilsen" ønsket velkommet i kretsen.

Dette året had.de vært et aktivt år, hvor dette er notert.

19. januar L947: Skøyteløp på Ertevannet med 8 deltakere.

26. januar Lg47: Skøyteløp på Skjekles)øen hvor også løpere fra
Rakkestad startet.

2. februar tg47: Laget stilte 5 deltakere på Trømborg
Idiettslags skøyteløp på Honningen- Blant de 30
deltakere forsynte Degernes sine Iøpere seg med
5 førsteplasser.

9. februar L947: Skøyteløp og Elubbmesterskap. I klasse over 20
år ble Anker Ådah} klubbmester, mens ola
Lilleheier ble mester i klasse L7-20 år,
For Iøpere under L7 år seiret Henning Kirkeng.

Beretningen for L949/50 signert Hans Stamsaas, viser til svært
dårlige *iærforhold of påteit<te skøyteløp måtte avlyses på kort
varsel.

Vi får ikke med alle årene her og hopper derfor til L95B/59.
Dette året var skøytegruppas medlemmer: Reidar Kirkeng, Tor.
Skammelsrud og Thor Stensrud. Beretningen forteller oT dårlige
isforhold og åye snø. Det ble ikke arrangert LrP. Derimot
startet noen gutter i stevner andre steder og gjorde det bra.

Protokoller blir ofte korte og formelle, derfor har vi hentet
informasjoner fra de som deltok i disse årene. En av disse var

9
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Ivar NøIand, som var en av de loka1e helter på skøytebanen.

Han debuterte i et offisielt skøyteløp under KM på Ha1den
stadion i l-960. På grunn av at han var nybegynner stilte han i
kI. junior B. På 500 m ble det 2. plass med tidea 4518 sek., som
ble åen beste tiden han oppnådde i karrieren. På 1500 m ble det
3. plass med ca. tid 2t43r5 min. Sammenlagt fikk Ivar 3. plass
og bronsjemedalje i klassen.

Søndagen etter stilte Ivar Nøland til start på nakkestad stadion
i et kretsløp som også var uttakingsløp til en kretskamp mellom
Østfold og eåteborg på Nya Ullevi stadion. Han mener å huske at
han ble nr. 2 p& 500 m med ødelagt skøyteegg. 1000 m og
sammenlagt vant han, tidene er dessverre ikke kjent.

Etter disse to stevnene ble Ivar uttatt til kretslaget uken
etter. Under kretskampen på Nya Ullevi var det, regnvær med
overvann på isen. Vår mann ble nr. 3 på både 500 og 1500 m,
foran aIle svenskene. På 1500 m satte han "pers" med ca. 2r4L
min. Østfold vant kretskampen klart

sKøl4rEurI,Jø.

Grunnlaget for skøyteinteressen og ferdighetene-tiI en Iøper som
Ivar Nøland, ble lagt i de tidlige gutteårene på Greakersjøen og
Vatnemellomsjøen i Vassroa. Det var flere kamerater som hadde
skøyter som en hovedinteresse, bI.a. brøderene Kjell og Steinar
Johansson og Kjell Kristansen. Det var adskillige baner som bIe
ryddet for inø- opp gjennom årene. Det gikk greit når det var
tilstrekkelig å bånytte snøskyflqr, rnen mange ganger mått'e
banene måkes opp meå skuffer. Det kunne ta flere dager, og når
de så var ferdige, hendte det ikke sjelden at det ble overvann
på isen p.g.a. av snøtyngden, og dermed ble banen øde1agt.

Det var mange som gikk på skøyter og konkurrerte seg imellom på
50-ta11et. Aktiviteten var ikke så stor innen Degernes
Idrettslag, dersom en skal tro protokollene. Det ble også
arrangert grendekonkurranser mellom f.eks. Vassroa og Vatvedt,
På Vatvedt var det O-Iøp som var den store idretten, men de
benyttet skøytene for å få vintertrening.

Utstyret var ikke som dagens, mye enklere. Det var å renske
stabbur og loft for krøIlskøyter, festet med ståItråd -
eventuelt remmer. Noen kunne tigge seg til skruskøyter i jule-
eller fødsesdagsgaver fra snille foreldre, onkler e1ler tanter.
Støvelskøyter var ikke aktuelt før en hadde "konfirmasjonspenger",
eller hadde tjent noe selv i kålrotåkeren eller potetopptakinga.

Mange gikk på skøyter i måneskinnskvelder og det forekom også
båI på isen. Søndager var det stor aktivtet, for det var den
eneste fridagen i uka. På lørdager var det enten skole eller
arbeid som opptok idrettsfolket!

AlIe måtte bære vann i bøtter, for å tette sprekker, slik at
isen skulle bli best mulig.
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På banen ved Sundsbrua hadde far til Ivar Nøland hjulpet til
med pumpe, slik at det b1e "profesjonell" vanning.

ole Anton og Henry Titterud var også flinke til å ha banen på
Blytjernet tidlig klar. Da tok Ivar Nøland og flere andre
ivli[e skøyteIøpeie sykke]en fatt, for å kunnå trene på
Blytjernet.
Noe som har blitt borte med årene er at det ble arrangert
uoffisielle "mesterskap" og konkurranser, f.eks. der lvar
holdt til ute i VaEsroå. Også ved slike konkurranser måtte gutta
sjøL trå tiI, med både for6eredelser og arrangementsawikling.

2.L SKøYTEBANER:

TiI slutt tar vi med de mest brukte stedene der det ble
opparbeidet skøytebaner.

Skjeklesjøen oq Greakersjøen:
På 30-ta11et var området ved Sundsbrua mye benyttet. Dette
området ble som allerede nevnt benyttet sist på 50-ta11et da
Nø1and skaffet pumpe for vanning.

Ertevann:
Her var det området syd for Kolløya ut for Orudland som b1e mest
benyttet. Her var det aktivitet får kriqen og et stykke ut på
SO-tallet, bl.a. ble det awiklet skolemesterskap.

Stomperudtjernet:
Ble benyttet på 50-ta11et og til midten av 6O-tallet, bl.a.
ble det awiklet skolemesterskap her.

Laabytjern:
Var stedet for skøyteløp sist på sO-tallet. 81.a. vant Terje
Lillerud en pokal gitt av Jens Bremer.

Blytiern:
Leif Larsen var primus motor for baneleggingen, en kar som ikke
overlot noe til tilfeldighetene. Han tok opp banen og svingene
med snor.

Skarpholdttj ern.
På grunn av mye vegetasjon som frøs fast, ble det mye lugging og
fa}I på denne banen, men mange har tatt sine første skøytetak
her også.
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3 SVøMMING

Svømming har ikke vært noen stor aktivitet i Degernes I.L.' men
før krigen beretter protokotrIene om arrangementer på svømmingens
dag.

I 1935 ble svømmingens dag arrviklet 4. august. Damene svømte
150 m og herrene 200 m. I alt 22 personer bestod prøvene, 9
damer, 5 herrer og 4 ungdommer. Kirsten Orud tok sågar
sølvmerket.

For L936 er ikke dato for svømningens dag notert, men
deltakerantallet økte til 35, 4 damer, 22 herrer og 9 ungdommer
bestod atle prøvene. Dette året tok Bay Eriksen søh,merket.

I t937 er det ikke protokolLført noe arrangement, men i 1938 b1e
svønrmingens dag avholdt den 10. juli ved Rolvsheiden i
Ertevannet. Været var dårlig så bare 7 deltakere etilte til
start. 5 herrer og 2 ungdommer tok svømmeknappen.

4 MARSJ

Vi begynner med et sitat fra 1934:

"Søndag 29. oktober arrangerte idrettslaggt marsjkonkurranse
som var åpen for alle innen Degernes. Konkurransen var omfattet
med stor interesse, da det startet 27 deltakere. Løypen var ca.
L4 km. med start fra Vatvedt, og gikk til Holene og tilbake til
startstedet som mål. Veien var fin og resultatene blev svært
gode. En masse tilskuere var møtt fram. Alle klarte fordringene
til marsjmerket.

Over 30 år: 4 deltakere
L8-30 år: 15 deltakere
Damer: 8 deltakere. "

Neste sitat fra en protokoll henter vi også fra de aktive
30-åra:

"Søndag 1. september 1935 arrangertes prøve for Norges
Fri-Idrettsforbunds gangmerke. Tilslutningen var bra. Deltakerne
som klarte prøven:

Damer: 10 km
Herrer over 20 år: 15 kin
Herrer 18 20 år: 10 km

5 stk.
L4 stk.
I stk. "

Også den 6. oktober 1935 ble det arrangert marsjkonkurranse.
Start oE innkomst var ved Bøndernes Hus. L4 deltakere fra
Degernes I.L., Rakkestad I.F., Ytterskogen I.L. og Ør1e I.L.
startet. Om kvelden var det premieut.deling og fest i Bøndernes
Hus.
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',Søndag d.en 22.L0.1939 arrangerte Degernes ldrettslag prøve på
Gangmeike og "10 km Plaktetten" 10 stk. avla prøve for
ganimerket åg alle bestod. ilohn Thoreby, Ise avla .Ptøve for
ifO-km plaktått€n". Løypen var den samme som tidligere.'Det var
klart pent vært men blåLte en sur nordenvind. Ved startstedet
ved Bøndernes Hus og ute i }øypen var det møtt fram mange
tilskuere. "

Harald Løken representerte laget under ett norgesmesterskap før
krigen.

L940

"Søndag den 10i november arrangerte idrettslaget PrøJe for
gangmeiket med start fra Bøndernes Hus. Det deltok 8 mann og
åamttige klarte fordringen ti} merket.

- Klasse over 20 år, 15 km:
Kristian Strand 1'40r50
John Toreby Lt4LtL3

- K1asse under 20 år, 10 km:
Elof Johansen
Oskar Smedal
Rolf Lilletorp
Harald Fosser
Odd Kverner
Oddvar Strand

1r04r50
lt07,4B
1r04r50
1r09r1B
L,0B ,25
7rLlt44

FREDSMARSJEN 1945.

Fredsmarsjen b1e arrangert over hele landet
også av Dågernes Idretislag. l4arsjen var på
gikk }øypa fra Bøndernes Hus mot Vatvedt og
tidtaking, men ingen tid ble notert.

sommeren L945. Så
1 miI. I Degernes
tilbake. Det var

Flere medlemmer av idrettslaget hadde enda ikke kommet hjem fra
de steder de opphold seg da det b1e fred r og gikk derfor marsjen
der de våE. Dette gjaldt f.eks. både Otto Husvik og Roald Berg.

MARSJAKTIVITETEN NEDLEGGES.

På styremøte den l-0. april L952 bl-e det under behandlingen av
sak 3 besluttet å melde laget ut av Norges Gangforbund.

I den moderne form for turmarsj er det ingen tidtaking, og
aktiviteten kan derfor ikke sammenlignes med tidligere tiders
marsjkonkurranser. Dette er en akt,ivitet som Passer for alle
både-gammel og ung. I Degernes hadde dette vært ivaretatt av
Degernes Trimlag over en periode på L2 åt, men^stod i fare for
bli borte da Kristian Strånd gikk bort. På 50-års jubileet ble
Strand utnevnt til Degernes Idrettslags æresmedlem.

For å videreføre turmarsjaktiviten etter Kristian Stand vedtok
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idrettslaget på årsmøtet i november L992 å melde Iaget inn i
Norges Folkesportsforbund.

Den 2. mai 1993 ble Trollmarsjen awiklet for 13. gang, men for
1. gang i regi av Degernes ldrettslag. I strålende vær stilte
3L2 deltakere til start, disse kunne velge melIom 5, 10, 20 og
35 km traseeer. Tradisjonen tro gikk den lengste løypa via
tårnet på t,innekleppen.

5 SYKLING

Når en ser tilbake på de første årene av idrettslagets historie,
er det en imponerende aktivj-tet som kommer tilsyne. I dette som
vi kjenner som de "harde 30-åra" er det tydelig at idretts-
aktivitet har betydd mye for mange av bygdas innbyggere. Ikke
minst også allsidigheten i de aktiviteter som ble drevet er det
all grunn til å merke seg.

Idrettslaget drev altså også med "sykkelsport". Aktiviteten var
konsentrert til syklingens dag. I 1935 ble denne arrangert
søndag den B. september. 53 startene stilte til prøver for
Norges Cykleforbunds merke. 44 menn og 5 damer er notert i
protokollen. Distansen var 20 km som skuIle gjennomføres på 50
minutter for herrer og 60 minutter for damer. Løypa gikk på
strekningen: Vatvedt - Håby med retur.
I 1936 ble "Cyklingens Dag" awiklet 6. september, og man
benyttet samme løype som foregående år. Denne gangen var det L0
menn og 2 damer som klarte merket. I en 20 km konkurranse vant
Erling Strand foran Hans Hovland og Johannes Myrås.

I l-938 står det å lese i protokollen: "Degernes Tdrettslag
avholdt søndag den 19.5.1938 prØve for Norges Cykleforbunds
"Turistmerke" og "Cyklemerke". Nytt av året er det nye
cyklemerke hvor tiden er 45 min. for herrer og 55 minutter for
damer, distansen 20 km. Løypen gikk i år fra Idrettsplassen og
til villabebyggelsen ved Bergenhus. 23 herrer og 3 damer
startet. "

I NYERE TID

SeIv om det ikke drives sykkelsport i organisert form i Degernes
Idrettslag, har mange medlemmer på eget initiativ deltatt på
forskjellige ritt i distriktet, bI.a. "Over Kjø1en Rittet".
De senere år har også flere gjennomført "Den Store Styrkeprøven".
Hardhauser som har gjennomført dette rittet på strekningen
Trondhej-n - Oslo r ar Erik Bull-, Tormod Graff og Ragnar Heier.
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6 TERRENGLøP

Søndag den 8.4.1934 awiklet laget et treningsløp i terrengløp.
Løypa var ca. 5 km i lett terreng. Det startet 9 mann hvorav 2

gav opp. De beste b1e:

Kl. I over 18 år: Birger Holt
Josef Dehnes
Ole Fjeld

KI. II under 1-B år: Erling Strand
O1e Sæther

Søndag 5.5.L934 avholdt idrettslaget s_ltt klubbmesterskap i
terrengløp. Løypa var ca. 6 km og sterkt kupert. 1-3 mann
starte{,, hvorav-de fteste gav opP. Konkurransen blant de som
gjennomførte var likevel svært jevn.

KI. I over LB år: Olaf Lille-E1nes
Birger Holt
Josef Dehnes

KI. TI under LB år: Erling Strand - klubbmester
Hans fjeld

I L935 ble det avholdt klubbmesterskap i terrengløp den 25' mai'
Løypa var kort og deltakelsen liten.

I 1935 var det den 10. mai innbudt til pokalkamp i terrengLøP
mot Gimle I.F. fra Halden. Løpet hadde utgangspunkt fra
Venåshytta. De 5 beste fra hvert 1ag telt"e i konkurransen.
Resultåtet ble at Degernes I.L. seiret etter et hardt og
spennende oppgjør. fidene ble L.20.46 for Degernes og 1.20.53 på
Gl-mle. LøpeL var samtidig årets klubbmesterskap.

Deltakere i klubbmesterskapet var (de som er nevnt i
protokollen):

Over 20 år:
Olaf-Lille-Elnes, Kristian Trindborg og Kristian Strand

Under 20 år:
OIe Sæther og Per Lillerud.

Søndag den 3.4.1938 b1e det avholdt treningsløp over 35 km med
start-fra idrettsplassen. Foruten våre egne løpere startet det
også to fra Rakkestad.

Nr. 1. Rolf Lundquist
Nr. 2. Kjel1 Thune
Nr. 3. Tage Johansson

Søndagen etter var det Rakkestad I.F. som arrangerte_ terrengløp.
Fra Dågernes I.L. deltok: Tage Johansson, Otto Husvik, Inge
Lillerud og Per Lillerud.

Den 18. april L93B var det pokalkamp i terrengLøp mel-Iom
Rakkestad, os og Degernes. Aruangør var Rakkestad I.F., og
Degernes stilte med 4 løPere.
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Den 24. april i 1938 deltok Degernesløperne i et kretsstevne på
Mysen. Våre gutter gjorde det meget bra. Særlig Tage Johansson
Løp svært godt, og fikk 7. premie i junior B. Løypa var 5 km og
meget kupert.

Den 8. mai 1938 arrangerte National i Sarpsborg kretsmesterskap
i terrengløp. Av totalt 23 deltakere var 3 fra Degernes I.L.

Den L5. mai L938 bIe det arrangert ny pokalkamp mot Gimle.
Degernes I.L. stod som arrangør og start og innkomst var lagt
til ldrettsplassea, mens Iøypa var lagt til Stensrudåsen. Det
var stor interesse for konkurransen, for det var møtt fram mange
tilskuere. Hvert lag stilte med 8 deltakere. Løpet var også
denne gangen klubbmesterskap for Degerlles.

Den 26. mai 1938 deltok 4 mann i rndre Østfold-Mesterskapet i
Trøgstad. I junior B som hadde 15 mannlige deltakere, bIe fage
Johannson nr. 9, Rolf Ramstad nr. 10, Kristian Strand nr. 11 og
Inge Lillerud nr. 1"3.

Søndag den 26. mars L939 åpnet Degernes I.L. sesongen med et
terrengløp fra Idrettsplassen. Deltakelsen var god, noe som nok
skyldtes at dette var sesongens første terrengløp i kretsen.
B1.a. startet det 4 mann fra Rakkestad I.F. Deltakere var: Rolf
Lundquist, Erling Strand, Hans f'jeId, Tage Johansson, Kjell
Thune, Inge Li11erud, Rolf Ramstad, Peder Fjeld og Oskar Smedal.

Søndag den 16. april 1939 avholdt Degernes f.L. klubbterrengløp,
som samtidiq var uttakingskonkurranse til pokalkampen måneden
etter. Dår1ig deltakelse skyldtes at det samtidig foregikk
treningskamp i fotball.

Søndag den L4. mai 1-939 var det ny pokalk.rnp melIom Gim1e I.F.
og Degernes f.L., som tradisjonen tro var klubbmesterskap for
Degernes. Klubbmester 1939 ble Knut Harlem.

L7. mai 1939 ble det arrangert pokalkamp mellom Rakkestad, Os og
Degernes. Rakkestad I.F. seiret med 23t73, Degernes fikk tiden
24t02, mens Os ikke stilte til start.

ÅREilE EsrER 1945

Etter krigen og i mange år frasrover var det kommunale badet i
Rakkestad godt å ha for hygienen. AlIe kjente til at Ragnar
Haglund sendte tøyet sitt, med bussen, mens han selv Iøp etter
til badet. Av og til hadde han også føLge med fIere. Ellers var
badstua på f,itteheier mye brukt inntil badet i klubbhuset stod
ferdig.
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TENRENGLøPEPE L949

Fra venstre: Ragnar IragTund, Asbjørn sikkeTand, ola LiTTeheier,
og Hans Stamsaas.

På 1950-ta11et var Hans Stamsaas en av flere av Degernes I.L.'s
Iøpere som markerte seg. Interessen og deltakelsen var
imidlertid svært varierende fram til Karl Claf Orud's sterke
innsats på 7o-talIet.

Trening og konkurranser var som regel lagt til løypa i
Stensrudåsen. Her 1å nemlig ei fast terrengløype som hadde sin
trase på strekningen mellom ktuUUhuset og eønåårnes IIus. Den var
'mye benyttet i mange år, men det er nå lite igjen av den p.g.a.
nydyrking oq snauhogst,
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FRIIDRETT
En søndag i september i 1934 b1e det første klubbmesterskapet i
friidrett avholdt. Interessen hadde iføIge protokollen vært
dårlig p.g.a. dårlig treningsbaner og at fotballen nok var mere
populår-. *ulestøterne kastet i oppoverbakke, så resultatene b1e
lråget av det. Men vi tar likevel med de beste resultatene i de
forskjellige øvelsene :

KuIestøt:

Høyde:
2. Harald Løken
3. Erling Strand

Diskos: 1. Earald Løken
2. Karsten Skåden
3. Erling Strand

Lengde: 1. Karsten Skåden
2. Er1ing Strand
3. Leif Vatvedt

Sprint, 70m: 1. Josef Dehnes
2. Ottar Søtorp
3. Karsten Skåden

L. Harald Løken
2.. Olaf I-,i1Ie-EInes
3. Leif Sameia
1. OIaf Lille-Elnes

9r0B m.
8 r72 m.
7 ,84 m.
1155 m
1r 50 m.
L,50 m
27,38
26 t43
22 t94
5125 m
5, 16
5t04

".:" tidtakins

Sprint 55m: L. Martha Dehnes 9r0 sek.

5-kamp: 1. Harald Løken
2. Karsten Skåden
3. Olaf Li11e-E1nes
4. Erling Strand
5. Josef Dehnes
6. Ottar Søtorp
7. Leif Sameia

Klubbmester ble Harald Løken med 13 poeng, han ble tildelt
lagets diplom. Diplom til bestemann under 18 år tilfalt Er1ing
Strand.

I 1-935 ble det arrangert klubbmesterskap i sprang uten tilløp
søndag den 4. mai. Klubbmester ble Leif Vatvedt både i lengde og
høyde. Blant juniorene var det OIe H. Fjeld som ble klubbmester.

Søndag den 11. august L935 ble det holdt klubmesterkap i
friidrett, da var det deltakere både i spydkast, 400 m, 1500 m
og tresteg.

6-kamp konkurranse b1e avhol-dt søndag den 15. september 1935.
Øvelsesprogrammet bestod av: 60 m, 400 m, 200 m, høyde, Iengde
og spyd. Deltakelsen ble betegnet som god.

Tirsdag den 10. mars 1936 bIe det avholdt klubbmesterskap i
sprang uten tilløp" Klubbmester blant de B delt.akerne ble Ivar
GlosIi.

Også i friidrett, ble det avholdt pokalkamper. I en konkurranse
mellom Rakkestad I.F. og Degernes I.L. i sprang uten til1-øp
seiret Rakkestadlaget overlegent.
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27. februar 1938 deltok Ivar GIosIi i kretsstevne i sprang uten
tiIløp i Rakkestad. Han klarte 2,84 i lengde, men det holdt
likevel ikke til premie.

St. Hansaften i 1938 ble det avholdt klubbkonkurranse i 1-00m,

1500m, høyde og diskos.

Søndag den 24. juli i 1938 ble det avholdt pokalkamp i
friidrett mellom Ytterskogen Fotballklubb og Degernes I.L.
ytterskogen stod som arrangøx for et stevne med stor deltakelse.
Ytterskofen seiret rned sinå 98 poeng' mens Degernes oppnådde 78
poeng. Det b1e konkurrert i følgende øvelser: 100m, 400m, 1500m,
høyde, lengde, ku1e, diskos og tresteg-

En minepæl ble passert da Degernes I.L. den 7. august 1938
avholdt sitt føiste kretsstevne i friidrett. Vi siterer fra
protokollen:

"Det deltok omkring 30 idrettsmenn med tilsammen 45 startnumre-
Det var deltagere fra 6 1ag nemlig: 1. div. skole, Ytterskogen,
Sarpsborg IdreLtslag, Rakkestad, Trøgstad, Degernes._ Banen var
**gåt Løå og sarrmen-med den stekende varme så innvirket det

"å(rå meget-på resultatene. Til tross for at det var for få
funksjonårer-så bIe stevnet forholdsvis hurtig awiklet. Det var
frammått ikke så få tilskuere, selv om det ikke var som en
fotballkamp. "

Søndag den L6. juli 1939 b1e det arrangert kretsstevne for
junioi i Degernes. Øvelsene var 100 m, 400m, høyde, 1500m, kule,
diskos og slegge.

I 1939 var det også pokalkamp mot Eidsberg I-L. og Skjeberg
skiklubb. Det årtige-klubbmeiterskapet b1e delt på flere
arrangementsdager. Samme året satte Degernes Ungdomslag oPp en
vandråpokaI som måtte vinnes 3 ganger for å få den til odel og
eie.

Sesongen 1g4O var en vanskelig lid for all idrett, med aIIe sine
begivånheter som Ia en dempet på.alt. Terrengløpene som alltid
pleide å åpne sesongen, var det ingen som ofret en tanke. Først
ut på soiltmeren begynte man med klubbmesterskap hver søndag og
onsdag utover sesonEren.

Klubbmestre i 1940 ble:

Diskos: Kåre Ramst,ad
100m: OIe Stamsaas
KuIe: Kåre Ramstad
200m: OIe Stamsaas
Høyde: OIe Stamsaas
1500m: Asbjørn Nakkim
400m: Knut Harlem
Lengde: OIe Stamsaas
Spyd: Kristian Strand

32,47 m
L2 19 sek
8r56m
28,4 sek
1, 6om
5, 15, 9
l rL2 min.
5, 15m
28 r 50m

4 deltakere
6 deltakere
5 deltakere
4 deltakere
7 deltakere
5 deltakere
6 deltakere
4 deltakere
3 deltakere

Tirsdag kveld den L9. august L94O arrangerte Degernes I-L.
pokalkamp mot Ytterskogen Fotbal1klubb.
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IDRETTENS DAG 3. i'I'NI 1945

',Det var ca. 200 mennesker som hadde møtt opp ved Bøndernes Hus
for å delta i toget til idrettsplassen. Det hele tegnet til å
b}i et strålende arrangement, hvilket det også ble. Jeg tror
ikke at vi i Degernes I.L. har hatt en mere vellykket dag. At
det kunne gå så bra skyldes en stor del at medlenunene har vært
så ivrige i sitt arbeid med å få istand "Plassen" - De har
nedlagt-et arbeide som er helt enestående, nå=-det taes i
betra[tning den korte tid som de hadde til rådighet, nemlig en
ukel Økonoiisk ble dagen for oss, uten sidestykke den heldigste
vi har hatt. Selve arranslementet gikk etter progra"umet. Etter
ankomst til "Plassen" vendte toget seg mot vegen og formannen
(Hara1d Løken) holdt en liten ta1e. Progranmet for dagen var!
først en liten fotballkamp melIom medlemrrene i laget. Dernest
friidrett for barn og til slutt stafett og 100m for voksne.
Banen var tung. Resultatliste for 50 m * lengde og 4 x 100 m
stafett:

Nr. 1: Degernes Sangforening
Nr. 2z Degernes Idrettslag
Nr. 3: Degernes Mannskor
MRK. AlIe er medlemmer i idrettslaget."

St. Hansaften i 1945 ble det arrangert stevne med konkurranse i
100m, høyde, lengde og kuIe.

I Lg46 deltok Degernes I.L både i "Den lille Østfoldstafett" i
Trøgstad den L2. mai, og i "Den store Østfoldstafett" i
Sarpsborg den 20. mai.

søndag den 4. august var det
tung bane etter et langvarj-g regnvær.

Odd Lund
Ragnar Haglund
Håkon Lund
Per Andersen
Håkon Lund
Hans Hoff
Hans Hoff
Ole Stamsaas
Ragnar Haglund

Onsdag den 31. juli og
klubbmesterskap på en
Klubbmestre ble:

100m
400m
Lengde
Diskos
Tresteg
spvd
Kule
Høyde
1500m
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I Den Lille Øelfoldstafett L949

Laget som ble nt. 2 var
ttaglund og aolf naglund.
Heier, EgiT ealborgen og

foran tta rlenstre:
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Ragnar Haglund var den store friidrettsstjerna i årene etter
krlgen og utover på 50-ta11et. Ragnar var postbud på ruten til
Xitåbu. Sommerstid brukte han sykkel, men vinterstid ofte ski.
Dette ga mye "gratis" trening som kom tiI nytte på
friidrettsbanen og i terrengløypene.

Ragnar Haglund gjorde et uttalI av meget gode prestasjonerT men
høyest rager nok:

- Mange kretsmesterskap i terrengLøP og på bane.
- Norsk mesterskaP i terrengløP L Moss i L949.
- Norsk mesterskap i terrengløp på Sokna i 1950.
- Norsk mesterskap på 1500 m bane i L949.
- Norsk mesterskap på 5000 m bane i 1950.

NORSK II{ESTERSKåP L949

:i: *:
,::.:i

ii§

Ragnar naglund bryter må!snora på 75Oo m under lforsk Mesterskap
i friidrett, på Bislett i 1949.

Ragnar Haglund var med i landslagstroppen i
i tilsamnen 10 landskamper.

Men Ragnar Haglund var ikke alene om å hevde
gjorde seg bemerket i perioden fram til L949
noft Haglund, Egil Galborgen og Åge Heier.

friidrett og deltok

seg, andre som
var: Per Andersen,
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Per Andersen var kanskje den som kom nærmest opp til Ragnar
Haglund i denne perioden. For å illustrere Per Andersens
pråstasjoner har-vi hentet fram endel resultater han oppnådde:

L946: Indre Østfold Mesterskapet i Rakkestad: Iløyde nr. 1

L946: Indre Østfold Mesterskapet L Øt)e: Diskos nr. 2
L947: Indre Østfold Mesterskapet i Rakkestad: Høyde nr. 2 kl.B
L947: Indre Østfold Mesterskapet i Trøgstad: Diskos nr. 3 kI.B
1947: Nasjonalt mesterskap i Uysen: Diskos nr. 2 kI.C
L947: Degernes I.L.'s liga: Høyde nr. 1
L947: Degernes I.L.'s liga: Diskos nr. 1

L948: Indre Østfold Mesterskapet: Høyde rlr. 2
L948: Indre Østfold Mesterskapet: Lengde nr. 2

STAFETTLAG TRA "INDRE øSTFOLD STAFETTEN'

To:ran f ra venstre: Ilagne Aanon§en og Eivind Lund.
Bak fra venstre: IIans Stamsaas, ola LiTTeheier, Ole Stamsaas,
Eugen Lund og Kåre Harlem.

sO-ÅRENE OG SENERE

Hans Stamsas deltok først i femtiårene også i både bane- og
terrengløp. Han ble distriktsmester på 5000m på tide! 18,31 min.
Dette stevnet ble arrangert på Monserudbanen. Samme året seiret
han også på en l-500m i Indre Østfold med tiden 4,40. Hans
Stamsaas ble også nr. 3 på 1500 m i et kretsmesterskap som ble
avholdt i Sarpsborg. Han avsl-uttet karrieren i 1958.

I l-955 b1e Bjørn Paulsrud nr. 2 i juniorklassen på 1500 m i
Indre Østfoldmesterskapet. Midt på 5O-tallet b1e han også uttatt
på kretslaget for juniorer på 3000m.
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på G0-tallet deltok Reidar Jensen bl.a. i xt'l junior på
mellomdistansene med bra resultater.

Svein Storeheier og Arne Skaug hadde gode resultater i spydkast.

Flere deltakere fra Degernes I.L. stilte også i Indre Østfold
Cup i friidrett i flere år.

Stavsprang var en populær fritidssyssel blant gutta i Vatvedt,
men da ikke i organisert form.

Friidretten hadde et oppsving rundt L970 da et av lagets
medlemmer tok 4 kretsmesterskap i forskjellige Løp, samt fikk en
7. plass i Norgesmeskapet i friidrett det sarlme året. At dette
var Karl O. Orud er vel ingen stor overraskelse. Hans beste
prestasjoner på friidrettsEanen og terrengløypa var:

- Nr. 2 i kretsmesterskapet på 5000 m bane i L966 og 67.
- Nr. 2 i kretsmesterskapet på 3000 m hinder i 1-959.
- Nr. 1 i kretsmesterskapet på 3 km terrengløp i L97A.
- Nr. 1 i kretsmesterskapet på 8 km terrengløp i L97O.
- Nr. 1 i kretsmesterskapet på 5000 m bane i L97A.
- Nr. l- i kretsmesterskapet på 10000 m bane i L970.

Friidrettsgruppa innkasserte tilsanmen 9 medaljer-i 1969-7L. I
"Den Lilte-Østfoldstafetten" hevdet laget seg også svært bra. r
L9't2 gikk laget sågar opp i A-klassen.

oI de senere år har Degernes I.L. hatt mange deltakere i trimløp
som Sentrumsløpet og Grehe Waitzløpet i Oslo og Norgesløpet i
LiIIestrøm.

Degernes I.L.
friidrett for
terrengløp for
terrengløp, er

har også hatt deltakere på karusellstevner i
aldersgruppen 9-L2 åt, og på kretsmesterskapet i
de yngre årsklasser. I den grad det nå drives
dette endel av friidrettsaktiviten.

Kretsmesterskapet i terrengløp i 1993 vant Anne Britt Hermansen
kI. 14 år. Hun gjentok dermed bedriften fra 7992.

I Paulsboløpet i 1993 over 1,200 m vant også Anne Britt Hermansen
sin klasse. Mens far Svein Hermansen ble nr. 2 i sin klasse.

Terrengløp er en idrettsgren som nå er på vei oppover igjen.
Østfold Idrettskrets går ut med at aIIe skigrupper, orienter-
ingsgrupper og fridrettsgrupper skal delta og arrangere terreng-
1øp på våren. Dette for å få god grunntrening til spesial-
grenene.

Fra rett etter krigen og ca. 10 år framover (Eivind Haglund
husker 1956 ) var det årviss kontakt med et idrettslag i Nasinge
i Sverige. Kontaktperson var Tage Stomperud, han var målmann på
fotballaget der borte. Det ble arrangert fotballkamp og
friidrett flere øvelser med 2 mann fra hvert lag i hver
øvelse. Mye moro ble det da damene var med som supportere. Turen
med båt over Svinesund var en minnerik opplevelse for mange.



25

IT{I{ENDøRSiIBENING

Før kri.gen var det innendørstrening med glrmnastikk i Bøndernes
Hus ledåt av Asbjørn Bye fra Rakkestad. Først på so-talIet
overtok elf Vest1i, også han var fra Rakkestad, denne treningen.

I DRETTSIIEBKESTåTUE gTEIf

De som skal oppnå denne utmerkelsen må over en rekke år kunne
utvises

Spenst - Styrke - Utholdenhet - Eurtighet - Trim

Blant de som har oppnådd en slik utmerkelse er3

Statuett, Krus, Miniatyrstatuett
Statuett, Krus, Miniatyrstatuett
Statuett
Statuett
Statuett, Krus

Kjell Kristiansen:
Lise Aamodt:
A1f Finseth:
Kje1l Sandklev:
Randulf Hansen:

på 50-ta11et ble det arrangert idrettsmerkeprøver. Otto Husvik
er blant de som har idrettsmerket i bronse, søJ-v og guI1 fra den
tida. Prøvene b1e tatt opp igjen av Kristian Strand for ca. 20
år siden, og har vært holat jåvnlig siden da. De senere år med
Kjell Sandklev som primus motor.

EOttt{EI{KOLLS TAEE TTEN

I L94B startet Degernes I.L. for første gang i
Holmenkollstafetten. I den sterke kcnkurransen oppnådde ikke
laget plassering i A-k1assen, men disse løperne ble mange
erfaringer rikere:

Hans Stamsaas, Gulbrand Moen, Per Andersen, Anker Aadahl, RoIf
Haglund, Egil Galborgen, Trygve Lannemholen, OIa Lilleheier,
Ragnar Haglund, Otto Husvik, Asbjørn Sikkeland, B)ørn Sikkeland,
Odd Lund, O1e Stamsaas og Thor Gangnæs.

T 1,949 forbedret laget tiden med nesten 2 minutter så det var jo
absolutt framgang. Laget deltok også i 1950 og 195L og
ble tildelt diplom for innsatsen hvert år.

Deretter er det ikke funnet opptegnelser eller erindringer om
deltakelse i Holmenkoltstafeitten før Degernes igjen stilte i
19BB og l-989, denne gang i o1d boys klassen. Fra 1990 og fram
til og med L993 har laget deltatt i bedriftsklassen.
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8 FOTB

Det kan skives ei egen bok om fotballaktiviteten i Degernes
I.L. Det er den idretten som har vært med helt fra starten og
fram til idag.

Den første tiden b1e det sparket fotball på flate jorder og
havner. Steder som var i bruk var Langeløkke, Harlem ved
Stentorp, på Sand ved Grimsrud og på Linde i Vassroa.

Allerde før 1930 var det fotballaktivitet i nærheten av Degernes
Kirke, der den nye fotballbanen ligger. Dette husker Eivind
Kirkeng, fordi hån flyttet i 1930 ,- og da hadde vært med på å
spil1e fotball på dette stedet.

Etter at Degernes I.L. var stiftet kom fotballspillet inn i mere
organiserte former. Da var det "Svenne-ekra" på førrisdal-Sveens
eiåndom, som ble betegnet som "banen" for nordre del av bygda"
Mellom tuster og kuru[er foregikk fotballspillet IivIig i timene
etter k1. 8 om kvelden. Dette fordi arbeidsdagen ikke var slutt
tidligere på vanlige hverdager. På lørdager kunne- de komme igang
litt i,idti-g.t", men det var sær1ig søndagene som b1e flittig
benyttet til bal1spillet.

Første gang fotballen er nevnt i protoklollen er i L934, vi
siterer:

"Ytterskogen Fotballk1ubbs B-Iag arrangerte en pokalkamp i
fotball hvor vi og Os fotballktubb var innbudt. Første kamp
spilte ytterskogen og Os, hvor Ytterskogen vant med 2 ' 1.
Dårefter spilte-vi måt yiterskogenr og itterskogen vant også
denne kamp-med 2 1, og fikk sin første aktie i den oppsatte
pokaI. Ytterskogen spilte med 3-4 c1 ? spillere.

Neste kamp qikk t4 dager senere hvor vi og Os spilte først. I
denne kamp spilte vi med 5-6 reserver og vi tapte 1 - 0 etter at
vi ledet i points. Ytterskogen slo derefter Os med 4 - l, og
vant derved pokalen til odel og eie.

Senere på høsten spilte vi mot Os Fotballklubb og ett annet
Os-Iag. Vårt lag var nu betydelig forsterket, idet flere nye
spillere var tatt inn. Vi vant over Vestre Os med 4 - 0/ men
tapte 2 0 mot Os Fotballklubb.

L4 dager senere spilte vi revansjekamp hvor resutatet blev
anført 3 3 | efter at vi hadde spillet gjennom hele kampen. Det
bør bemerkes at dommerne ikke var de beste. Lagets spillere: Fra
måt tit ytre venstre:

Hans Fjeld

Josef Dehnes Johannes Åda1en

Ilalvar Kristiansen Erling Strand S. Skjeklesæter

Arne Glosli

Ottar Søtorp

Helge Greaker

ALL

ole Fjeld

Harald Løken
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Videre har Leif Vatvedt, Eugen Lund, Olaf Greaker og OIe Ådal"t
spilt på laget".

Dette er førL i pennen av O1e H. fjeld.

Kassaboka viser at det 6.2.1938 bIe betalt innmeldingsavgift
Norges Fotballforbund med kr. 71-.

AVTSREFERAT FøR KRTGEN

Fra et avisreferat fra et av årene føt krLgen kan det leses om

oppgjøret mellom Ise og Degernes som endte 7 ' 4z

"Ise gjestet søndag Degernes for å spille sesongens siste
krets[åmp i fotball. Det blev en stor må1fest i stekende
solskinn. tilsammen blev det 11 baller som gikk i nettet.

Degernes spilte med mange reserver, bl.a. for må1mann og høire
back. Venstre back måtte byttes ut mot slutten av 1. omgang, og
i halfrekken manglet AIf Pinås.

Ise spilte med vinden i ryggen i første omgang og scoret 1. måI
efter 5 min. spiI1. ',otto" er igjennem og skyter, men Ise's
måImann redderl Efter 20 min. iååer Ise 3 - 0. l"1en nu får
Degernes overtake en stund. "Otto" er igjennem, dribler
målmannen. Ballen triller førsL utenfor, men straks efter scorer
han Degernes, først.e måI. MåI nr. 2 kom knapt 3 min. efter.
Omgangen er slutt og Ise leder 4 - 2.

I annen omgang åpner Degernes sterkere og får et måI i de første
minutter. De blir titdelt straffespark, som E. Uttisrud
plasserer i nettet og stillingen er 4 - 4. Men nu overtar Ise
iressetr 09 DegernesT måImann (Inge Lillerud) har l"f å gJøre.
i{an redd.er det som reddes kan, men noen sitter også i nettet.

Kampen ebber ut med 7 - 4 seier for fse.

Dommer var J. Løkkevik.

Etter kretskampen blev Degernes I.L.'s B-Iag gjestet av et lag
fra Ka1nes Landbruksskole. Resultatet blev 5 3 i Degernes
favør. For å nevne noen av spillerne Lør vi nevne Knut Orud-på
backplassen, Han }everte en god kamp og burde snart komme på
A-Ia-get. Unge Harry Stomperuå spillår iolig og pent, så ham får
vi sikkert høre fra siden.

på Kalneslaget var C.L. Trætteberget meget bra - kanskje banens
beste.

Harald Løken dømte kampen. "
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Foran fra vensttet Arne Glosll, Asbiørn Næss 1måImann1, Johannes
Aadahl. Bak fra venstre: ikke identifisert, otto Husvik,
BJerke, ikke identitlsert, Alf Pinås, ,Ians HusvLkI ottar
søtorp og Karl HJørnerød.

SIIORARRANGE}IENT I DEGIERITES I 1938

En idrettsbegivenhet som det fortsatt går frasasln om, foregikk
på Degernes I.L.'s bane i regi av Degerns Skytterlag. Det skulle
bygges skytterhus. Og selv om det kom inn mye tømmer, og annen
dugnad til byggingen, trengtes det mere Penger' Komiteen
henvertdte seg tiI OIe Siggerud, som var herredsstyrerepresentant
Han samlet et fotballag med herredsstyrerepresentanter mot
Degernes Skytterlags Old Boys.

Degernes Idrettslag stilte banen gratis til disposisjon.

Fotballkampen gikk av stabelen lørdag den 16. juli 1938 kI. I
(20).

Billettprisene var 50 øre far voksne og t0 øre for barn.

Bruttoinntekten fra kampen ble kr. 315163 og skytt,erlaget satt
igjen med kr. 285r- etter at fotballspillerne hadde fått, L
flaske ø1 hver. "Lokalposten" var der og vi tar med referatet i
sin helhet:

"EERREDSSTTRET I' TTE }TEDENOIIT"

"Den store match mellom Degernes Herredsstyre og Degernes
Skytterlag gikk av stabelen på Degernes idrettslags bane Lørdag
kveld. Det var en enorm publikumstilslutning, men så er det jo
også litt ekstraordinært når herredsstyret spiller fotball.

Det var tilstede over 800 mennesker der ute og stemningen var
hele tiden den beste.

De virket nok litt stive til å begynne med de fleste av

: r''.1r,..fffi #"Æ
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spillerne, men etter hvert kviknet de ganske bra ti1, så det
blev til slutt både fart og alvor over spi1let.
Naturligvis forekom det jo uttillatelig mange bomspark, men når
man tar i betraktning at det var debut på banen for de fleste,
så var det ikke så verst a1likevel. Dessuten hadde jo de fleste
av spillerne ikke løpt noe slørre på ae siste 20 30 Ar, så det
tok jo naturligvis en tid å myke sig op efter så lang tids
rolighet.
fil all forbauselse var det herredsstyret som kom først tiI
hektene og om ikke så lenge scoret den relativt spreke
bankassistent og viseordf. Johs. Storehej-er med et kraftskudd
som Strøm, G1øby møtte Ia gå forbi sig.

Efter 1. omgang ledet altså herredsstyret l- - O. I 2. omgang kom
imidlertid skytterlaget farlig igjen og arme Siggrud i måIet
blev utsatt for et voldsomt bombardement fra skytterlagets
tunge artilleri, og før Siggerud fikk summet sig hadde alt
skytterlaget satt inn 2 måI på ham. En slik hendelse hensatte
ham naturligvis straks i det rette kamphumør, og efter dette
sørget han for at det ikke blev flere mål hos ham. Med 2 måI
mot 1 vant altså skytterlaget kampen.

En mann derute fra fortalte oss efterpå, at så mye moro han
hadde hatt i de minuttene kampen stod på, hadde han ikke hatt på
Ienge. Det var om vi så skal bruke Siggeruds ord fra
herredsstyret: Et skuespill av en annen verden.

Dommeren, Peder Ear1em, sørget
tukt blandt karene ved å gripe
overtrådte reglene."

hele tiden for å holde den beste
synderne ved vingebenet straks de

Dette arrangement må være det hittil største i Degernes
Skytterlag historie om ikke også det størte i hele Degernes med
sine 800 tilskuere."

ETTER KRIGEN

r 1945 kunne Degernes r.L. stille med A- og B-rag samt bådejunior- og guttelag. rnteressen og treningÅiveren var på topp og
lag9t spilte seg opp tiI kretsmesterskapsfinale i kI. C og --
skulle møte Berg. Kampen måtte gå på nøytrar bane med nøyiraI
dommer. Dermed gikk kampen på Rakkestad r.F.'s bane med ih.
Simensen fra Sarpsborg som dommer.

Avskift av avisreferat ført i pennen av legendariske olaf Tangen
bedre kjent som "Fotball-Tangen',:

'DEGERIIES I.L. BIJE KRETSUE§EERE I KT,ASSE C

SJ.o Berq med hele 7 - L.

Degernes r.L. 9pi1!e søndag finale i klasse c, og slo Berg here7 L. Dermed ble de kretsmestere i klasse C.

Farten ble hele tiden holdt på toppen, men det ble allikever så
lom qå med spirret. Degernes var hårt krart det beste raget ogfortjente seieren furrt ut. Degernes har nok for en stor der å
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takke Bergs forsvar for det stor måIantall, og enten måtte Berg
ha en ualminnelig svak dag el1er må også lagene i ytre Østfold
ligge adskillige grader lavere spillemessig sett' enn^lagene i
,åi6 distrikt. Et hvilket som helst 1ag i C-klassen på våre
kanter, hadde ikke hatt noe å frykte for Berg søndag, Best.p!.
Berglaget var vel keeperen, men de øvrige spillere Iå adskillig
under sine motstandere.

På Degerneslaget var de to indreløpere som bar dagens byrde. Sg*
regel var de åppe og hentet ballenå, samtidig som de var.med på
å åvslutte angiåpene. De øvrige spillere var stort sett jevne.

omgangsresul-tatet var 3 o for førstet og 4 - 1 for annen.
»ommeien var Th. Simensen fra Sarpsborg som hadde en svak dag og
var en god del partisk" Et par av målene var rett og slett
foræringer.

TI{ESTERE I KTÅSSE C.

Degernes I.L.'s lag som ble kretsmestere i Østfold i år består
av-følgende spillere: Asbjørn Næss, I. Lillerud. K. Ramstad, H.
Stompeiud, XofUj. Svendsen, L. Vatvedtsameiet, Erling Utt! srud,
eorgånsen, Th. 61="rr, Otto Husvik og A. Åaat regnet fra måI til
ytre venstre.

Degernes er en driftig klubb som på få.år har arbeidet seg fram
*"å "grr" 

midler, og dåt er bare hygqelig å se det resultatet
Iaget har kunnei ofpvise. Det har vært sror framgang iår, så
det viser seg at guttene er inne på den riktige vegen'

Vi gratulerer med resultatet og mesterskapet.
o. T. t'

KRETSMESTERE L945

ttåLmann: Asbjørn l{æss , høyre back Inge Li77erud, venstte back
Xåre Ramstad, høyre half Harry Stomperud, senterhalf KoTbjørn
Svendsen, venstre half Leif Larsen, ytre høyte Thomas Olsen,
indre høyre Erting Uttisrud, senter Otto Husvik, indre venstre
Borgersen og ytre venstre Anker AadahT.

t{,ft t:"'- 
': i:,r,-t I I



Foran fra venstre: Inge
Bak fra venstre: Thomas
KoTbjørn Svendsen, Otto
Asbj ørn sikkeTand.
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LL77erud, Eivind Rirkeng, Kåre Ramstad.
Olsen, Harry Stomperud, ErIing Uttisrud,
Husvik, Leif Larsen, Rolf LiTTetorp,

rqrBALr,AG RETT ETTER KRTGEN (PERTODEN L945 - 48)

f,.

§
§

roran fra venstre.'Asbjørn sikkeJand, Eivind xirkeng 1nålmannl
Arvid Østereng. Bak f ra yenstre.. per I{ristran,sen, RoTf
Lilletorpt Henry Stomperud, Thomas o_Zsen/ xoTbjørn suendsen,
Otto Husvik, Kåre Ramstad og en jkke identifisert person.
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foran fra venstre: Per Kristiansen, Kåre Samstad, Eivind xirkeng
1måImann), odd tund og Leif Larsen.
Bak fra verster: asjørn Ødegård, xoLf LiTLetotp, Kolbjørn
svendsen, otto Husvik, Anker Aadahf, og ?homas olserJ.

50 0G 6o-ÅRA

Degernes fostret gode 1ag på fotballbanen etter krigen og
"storlag" fra L945 og utover var forbilder for de som startet
opp førit på 50-ta11et. Ja helt til først på 5O-tallet var disse
karene idealer.

Etter seieren i kretsmesterksapet i L945, var det alltid
spesielt for Degernes I.L's lag å mØte Berg.

spillerstatlen på 5o-tall-et til først på 60-tallet så sl-ik ut:
( I alf abetj-sk rekkeføLqel

Arne Andersen
ErIing Haglund
Kristian Harlem
Thor Lund
odd Mel1egård
Er1ing Paulsrud
Kjell Rud
Arve Smedal
Øystein Skammelsrud
Thor Stensrud
Anker Aadahl

Eivind Haglund
wilIy Haglund
Terje Harlem
Arvid Lund
Sigurd MeIlegård
Eivind Rud
Kjell Rud, Smedshaug
O1e Martin Smedal
Kolbjørn Svendsen
Yngvar Trindborg

Disse spillerne i forskjellig sammensatte 1.9, spilte flere
ganger om seriemesterskap, men uten seier.

I 1950 ledet ett ungt lag 5. divisjon. Etter 1961 gikk laget opp
i 4. divisjon, men det bIe mange og store tap. Det var få
spillere, mange juniorer og de fikk opp til 4 kamper i uka, noe
som slet på kondisjonen, dermed ble det også endel skader.
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I 1965 gikk det bra i 5. divisjon t og juniorlaget b1e nr. 3 i
sin pulje.

Ett lag mange husker går under betegnelsen "68-1aget". De
manglet kun 1 eneste poeng på å gå opp L 4. divisjon. Spillerne
her holdt sailtmen i mange år, og vært aktive i mer eller
mindre private mesterskap og turneringer. Flere hadde anlegg for
fotballspillr og gikk over til Rakkestad I.F.r-hvor de dannet
grunnstammen foi 4. divisjonslaget i klubben på 70-ta11et.

,68 LAGET'

" 'f*
lq{

Foran fra yanstre: ajørn cTosli, Svein LiTTetorp, trener
Åntonsen fra naLden, sigmund Andreassen, RoaTd wygård, ag Terje
Paulsrud. 8ak fra venstre: odd Bjørneby, steinar &amstad, Tom
Skjelin, Dagfinn Søtorp, Vidar Storeheier, Hans Storeheier, NiTs
Petter Husvik og Johnny skjeJin.

fr
I,1,4,
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7O-TAI,LET

Eoran fra venstre: Vidat Storeheier, Tom Skjelin, oagfinn
søtorp, Bjørn GTosli, Roald uygård og rerje Paulsrud.
Bak fra venstre;, rrener Anker Eognestad, sigund Andreassen,
Johnny SkjeIin, aivind Haglund, svein LiTTetorp, Nils Petter
Nusrrjk , Øysteln GTos!i Andresen.

I Anker Hognestads trenertid på 70-ta11et vant Degernes mange
kamper, men da han flyttet ble det liten gnist igjen. Likevel
hang laget med i 6. divisjon.

Det b1e satset på den yngre garde, men det tar tid å bygg" opp
ett fotballag. Som støtte hadde de yngre ofte med o1d boys for å
kunne sti1le ful1ta11ig.

Treningslista for guttelaget i sesongen 7978 viser en
frammøteprosent på opp til 87 t8.

I L9'7 9 ble Degernes avdelingmestre i 7. divisjon avd. A under
Willy Haglunds 1edelse. Laget bestod av i alfabetisk rekkefølqez

Arild Andersen
John Vidar Bøe
Peder Harlem jr.
Sigurd N. Knold
ståI Lind
Magne Lilleheier
Ole Harald Reinvold
Øyvind Westad

Egil Andersen
Geir Haglund
Kjell Haug
Martin Lind
HeIge Lilleheier
Steinar Ramstad
Dagfinn Søtorp
Finn Aamodt

ft
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i,

Foran fra venstre: Arifd endersen, EgiT Andersen, Øyvind Westad,

!:

't

Kje77 Haug, oagfinn Søtorp og Finn Aamodt
Bak fra venstre: Ttener wi77y HagTund, o7e
vidar Bøe, Peder HarTem, steinar Ramstad,
Lind og Ltagne LiTL eåe jer.

HaraTd Reinvold, John
trtartin Lind, stå1

Junioravdelingen var satsingsområde og på 80-ta11et stilte
Degernes I.L. med: Knøt-tetf Miniputtei, Lilleputter, Smågutter,
Gutter og Junior.

LIT,LEPUELAG ERA SLUTTEN AV 7O-TAIIET.

Spillere fra idrettslagene Ytterskogen, Østbygda og Degernes.

t

Foran tra venstre: Tor KongTebæk
Rune Berger, Norten Haglund. Bak
naglund, Ole Krjstian Paulsrud,
ole Kristian crøtvedt, PåL stens

, Audun sandklev, Johan Mjørud,
f ra rzenstre.' Trener Eivind

Bjørnar Storeheier, olav NærbY,
rud og Hans Anders NærbY.
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Antallet lag var selvsagt litt avhengig av hvor mange spillere
det var i hvert alderstrinn. Spillerne fra Ytterskogen og
Østbygda kom også med her. 40 50 unge b1e aktivisert hvert år.
Så mange spillere i så ung alder krevde mye av trenere og
ledere.

Per Bråthen var juniorleder på 80-ta11et til Freddy Aamodt
overtok. Med seg har de hatt ett betydelig antall hjelpetrenere.

Degernes I.L. hadde "it "11"r flere lag med i "Verdens største
fotballturnering" Norway Cup fra slutten av 70-tallet. I 1980
ble lilleputtene nr. 2 i sin pulje. De spilte da mot Ski,
Eidsvåg og Aquilotti fra ltalia i de innledende rundene. I
32-delsfinalen ble de slått av Tromsø 2 0. Hadde Laget vunnet,
ville de spilt mot Brasilianske lag i 16-de1s finalen.

LILLEPUTTI,AG ].980

Foran fra venstre: Åudun SandkJev, Morten HagTund, Rune Nakkim,
Christer Øbergt !ore HarTem, Johan t"tjørud og O7e Kristian
PauTsrud. Bak fra venstre: Trener Eivind aagTund, på1 stensrud,
Eivind Storeheier, Per Nakkjm, Bjørnar Storeheier og Erik
Fredwurst.

STATUS

Da man fikk idrettshall, så juniorfotballen en mulighet for
turneringer innendørs. Det ble invitert til juleturnering for
aldersbestemte grupper (til og med guttelag) fra hel-e
fotballkretsen. Hver romjul siden har det vært "stormønstring,'
i Degerneshallen. De første årene i samarbeid med Rakkestad I.F.
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DEGBRNES IDRETTSI"AGS UNGB cAnDB PoR PÅ Ån sroslt

?orrn tra vcattro, oanlel tvllrroa, vldar

^adats 'on.betg. 
Bak ttt vcniCtc: tt'n't

Rub.n Snopeettd, Or. ,larttn Grctkct, Daa

ttvl.dcatcn.

Ånton Jakobsen og oIo
Preddy Aaaodt, Joå.r1'"
atle soJåojtf og Biorn

Bedriftsfotball har hatt god tilslutning fra først -på 80-taIleL'
!*tanse ønsket å-"fiifo tot6att, men hadd6 ikke anledning til å.

;;;;; =a-oty" som'nødvendig i seriefotball. Degernes har vunnet
dcn lokale moejonsfotballeerien i Rakkest,ad en 9an9.

I 1991 blc det samarb€id mod Østbygda Idrettslag gln fotball. Frå
og med sesongen 19?? spJ-IIer de sltrsnen i Degernes/østbygda
Fotball. Dcttc er ikke-en Ggen klubb, men ei fotballgruppe med

deltakorc fra-Uågg; klubbenå. På denne rråten har en fått et
formelt samarbeiål noe eom særlig junioravdelingon har nyt-t€: av'

Deasvcrrc ser det ut til at seniorfotballen arbeider tungt, då

den rnåtte tåle nedrykk i jubileumssesongen'

if
Ll
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8.1 FOTBALLBANE

Fotballbane var det første
Degernes I.Ir.

På årsnøtet i L935 bIe det
denne saken. Banekomiteen
og Kåre Skåden.

store Løft,et. på anleggssektoren i

valgt en banekomite til å ta seg -avbestod av Harald Løken, Eugen Lund

Allerede etter to måneder hadde komiteen funnet tomt' på
Titterud. fomta var riktignok liten, men desto mer velegnet til
i;;åi;[. Formannen fikk L stand en leieavtale med eieren' Det
iom naboprotesi"=, og dermed måtte styret sø\e råd gjenngT 

-
idrettskretsen og'hoi sakfører. Etterhvert fikk laget mulighet
[if å kjøpe tomt-fra Martin Kirkengs eiendom'

August Lannem lånte Degernes I.L. kr. 3.000 mot 48 renter et
uåiåp som skulle brukeå tir_innkjøp_99 planering av tomten.
oegeines komutune ga 9!us til en verdi av kr'
50Or- "o* g.r". Rådsflåper ble delr gang- som nå skaffet gjennom
bekientskaier. Anders -Eeier, Harlem arbeidet i veivesenet t 09
;;eå;-;å åå"-r"aien mulishet for å 1åne det vi tror var ei
vegskrape.

Det var stor dugnadsinnsats og mye arbeid ble utført både
manuelt t og tåå'trj"if "r, hestår. Otto Husvik var med-på å lesse
møkkavogner med måssår. I forbindelse med dette arbeidet pådro
t"n-""g-år, skade, som han merker litt til den dag idag.

Degernes Idrettsplass, som opPrinnelig.ble bygget som grusbanet
f,,rå-$;åt-r"a totuarriamp 2.]iinsea?s i te37.-Det var oPPmarsj
fra gåndernes Hus med hoinorkester i spissen. Orkesterets
offisielle navn var Degernes Eorumusikk, populært kalt
"kokestokken", medlemår var bI. August Rud, "Telefon Heier'n"
og lver Førrisda1.

Til åpningskampen hadde aIle lYtt luøy, hvite skjorter og bIå
shortå. Sålvføigelig var det hJemurelaget, som seiret i
denne "debut-kampen" på den nye banen.

OPPRUSIING

Etter krigen måtte banen rustes oPPr og derfor ble det søkt om

tilskuda 6åae fra Degernes kommune og Norges Fotballforbunds
banekomite.

Det ble søkt Degernes Herredsstyre om tilskudd til arbeidene,
men søknaden ble avslått.

Kanskje ikke så merkelig i de meget.knappe økonomiske tidene
rett etter krigen, da månge andrå viktige samfunnsoppgaver stod
L kø.

FRA GRUS TII, GRESS

Årsmøtet i 1961 vedtok å endre grusbanen til gressbane samt å
UVgg" Iøpebane rundt. Denne skulle også benyttes som skøytebane.
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Det ble søkt kulturavdelingen i Kirke- og Undervisningsdeparte-
mentet om midler og i redegjørelsen som fulgte søknaden leser
vi:

"Arbeidet vil bli utført L sarnråd med Herredsagronomen i
Degernes og med Idrettskretsens konsulenter. Videre etter de
skrifter utgitt av Idrettsforbundet og Statens Ungdoms- og
Idrettskontor som "GRESSBAIIER" av Eyvind Strøm og "Boken om
Idrettsanlegg".

Arbeidet med grasmatta ble igangsatt straks etter årsmøtet. Det
ble ryddet kratt og skog, tatt opp stubber og røtt-.er for å få
tak i matjord. Det ble også kjørt på naturgjødsel og endel jord.
Det var også nødvendig å sprenge bort fjell, for å iå størrå
bredde på banen. Avløpsgrøft med kum var det også nødvendig å få
lagt ned.

Idrettskretsens formann Knut Yowund og bygartner Stenseth
var på befaring og godkjente planene. -

I føLge særutskrift av møtebok for Rakkest,ad kommunestyre sak
2L3, ble søknad om tilskudd til idrettsbanen i Degernes
behandlet på møte den 30. juni 1964. Søknaden ble vedtatt
tilbakesendt idet formannskapet i sak 261/64 hadde ønsket endel
nye opplysnilger. Dette var opplistet i 6 punkter, og i Degernes
skulle man få spesiell grunn til å merke s-g punkt 6t hvor man
stilte spørsmåIet: "Om Degernes I.l. kan være interessert i
samarbeide om et anlegg for idrett og trening ved Kirkeng
skole". Dette var første gang det som etter hvert skulIe bli en
"føIgetong" om overflytting og utbygging av et nytt
idrettsanlegg i sentrum av Degernes, forlå på trykk.
I tilsvaret datert 25. juli L964j heter det i punkt 4z "For
såing av grasmatta er vi sterkt avhengig av væiet, men det
gjenstående arbeid, er ikke mere enn åei kan gjøres på L til 2
uker. Grasmatta skuIle da være klar for bruk fra sesongstart
L965.

Etter hvert som trafikken økte, ble det nødvendig å bygge
sikringsgjerde mot riksveien. Dette arbeidet ble-gjennåmført i
L982.

OVEBELTTTII|GSSAKEI|

Rakkestad kommunestyre gjorde i sak 237 f73 føIgende vedtak:

"1. rdrettsanlegget i Degernes fryttes tiI Kirkeng og prasseres
i tilknytning til xirkeng skole. Det, vises til siaåfestet
reguleringsplan for Kirkeng.

2. Det tas sikte på at overflytting av anlegget foretas innen
1980. "

Den 5. juni 1.976 var det et møte i ttordheim pensjonat hvor
ordfører, representanter fra bygningsrådet, tomtekomiteen,
ungdoms- og idrettsutvalget og Degernes I.L,s styre var
tilstede. Fra idrett,slagets side ble det vist til kommunestyrets
vedtak i 1973t og pekt på at en overflytting av idrettsanlegget
ville få stor betydning for idrettsmiljøet.
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I forbindelse med byggingen av Degerneshallen ble nok en gang
reguleringsplanens del avsatt til idrett ett diskusjonsemne.
De1er av arealet som var øremerket til fotballbane ble tomt for
halIen, men samtidig ble reguleringsplanen endret, slik at det
også ble plass for fotballbanen.

!Si!ITT BAIIEANT,EGG

Men først etter 30 år kan vi si at saken om idrettsbane på
Kirkeng nærrner seg en ende. Da det nybygde anlegget med grusbane
og Iøpebane etter planen kan tas i bruk i sesongen L994.

Banen ved Degerneshallen som snart står ferdig er på 65 x 105
meter og er kostnadsberegnet til ca. 1r4 miIl kr. Innen denne
kostnadsrammen skal det også utbygges en løpebane på 100 x 5
meter. Finansieringen er sikret gjennom tippemidler, kommunale
tilskudd, kontanter fra idrettslaget og dugnad.

Det er forflyttet ca. 7.000 m3 masse, og fylt på ca. 4.000 tonn
med oppbyggingsmasse og grus. Endel avretting og et topplag av
grus på ca L.0OO tonn gjenstår. Det scunme gjelder dreneiingen.

Det er mye maskinelt arbeid med denne nye banen, bI.a. med 40
tonns bulldoser. Dette er imidlertid kjøpte tjenester.
Dugnaden har bestått av å kjøre vekk jord, graving, planering
og sokkelmotering' for lysmaster.

Grovarbeidet er med andre ord stort sett ferdig. Og bygge-
komiteen har funnet ut at det nå er viktig at massene får noe
tid til å "sette seg". I 1øpeL av vinteren og våren vil
imidlertid de gjenstående arbeidåne bli utføit.

TiI slutt kommer oppussingen rundt banen med tilsåing av kanter
og beplanting, som også ventes utført våren Lgg[.

Byggekomiteen for utbyggingen består av Erling Olsen, Øystein
Fjellhøi, Age Nyborg, AIf Finseth og Kristian Earlem.

Den eksisterende gressbanen skar bestå, og det satses nå på en
opprusting av denne.
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TiI tross for dette avslo det kongelige forsyninqs- og
gjenreisningsdepartementet, søknaden om byggetillatelse p. g.a.
materialknapphet.

Laget ga ikke opp, for på årsmøtet den 30.10.1949, ble det
behandlet sak om å oppta et pantelån i Rakkestad Sparebank på
kr. 5.000 til bygging av klubbhus. Idrettsplassen ble stilt som
sikkerhet.

Det var en lang vei til gjennomføringen, i årsberetningen i 1953
framkommer det at det hadde vært forhandlet med Degernes
Arbeiderparti om samarbeid om bygging av felles klubbus.
Forhandlingene førte ikke fram, men Degernes Arbeiderparti
solgte sin tomt mot å få tilsvarende areal fra idrett,slaget.
Degårnes I.L. kjøpte ca. 2r5 dekar av Åsen gård for kr. i.oo0.

Planene ble redusert r og det ble søkt om byggetillatelse for et
bygg på t2,3 x 9 m. søknaden bIe innvilget høsten L953.

Fra årsberetningen i 1955 framgår at arbeidet med klubbhuset
hadde kommet så langt, åt man var ferdig ti} å begynne med det
innvendige murerarbeidet. Rørleggerarbeidet hadde blitt utført
av Helge Åsen. Man reget da med at bygget ville koste
cå. kr. 12.500. Degernes komune hadde bevilget kr. 5.000 r og
Norsk Tipping kr. 3.000. Idrettskretsen hadde sagt seg tilfreds
med arbeidet etter en befaring som hadde vært avholdt.

Klubbhusdelen stod ferdig i nai L956, nens badet ble åpnet til
jul s€unme året. Avisreferat viser hvor fornøyd bygdefolket var,
for i avisen kan en 1ese3 "for en rimelig penge få god varm
dusj og badstubad en gang i uken". Folkebadet var i drift i
flere år, men interessen sank etterhvert som bad ble
allemannseie. Klubbhuset ble senere påbygd, og godt vedlikeholdt
både inne og ute, etter datidens krav.

I L958 kunne halvårsmøtet avholdes i klubbhuset, men mye hadde
skjedd før Laget nådde så langt.

Virksomheten i klubbhuset var allsidig, for i styremøte den
7.L.1959 godkjente styret kontrakt med Reidar Haugerud om å få
ha frisørsalong i klubbhuset. Den var også i drift en tid.
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Søndag den 3. mars 1935 avholdt laget_skirenn for medlerlmene.
Det vår sparsomt med snø, men Iøypå b1e lagt på skogsveier, slik
at forholåene likevel ble brukbare. I den 8-9 km lange løypa
startet det 8 mann. Vinner i klasse over 20 år b1e Konrad IIoIt,
*"rr" Erling Strand var best blant de under l-8 år'

Om ettermiddagen var det hopprenn ! Strandbakken. Bakken var
dårlig og for kort i unnarennet. Vinner bIe Gustav Fredriksen,
som håddå lengste stående hopp med 15 m.

I L936 ble det awiklet langrenn søndag den 9. februar, start^og
innkomst for den 12 km langå løypa var ved Bøndernes Hus. Også
denne dagen b1e det arrangårt hopprenn om ettermiddagen. Det var
lagt til-Kirkengbakken, og hadde 9 deltak€f,€. Denne gangen var
de[, liten fart L ovarennet, og derfor korte hopp]engder.

Søndag den 8. mars 1936 arrangerte laget spesielt langrenn-Ted
r[åi[-"i inntconst ved Bøndernås-Hus. |?ypu- yar ]?gt i vestlig
ietning-ove= Førrisdal og over åsen til Nærby, til!,ake over
Stensri.dgårdene tiI startstedet. Denne gangen var det 12

deltakere.

I Lg37 ble det arrangert spesielt langrenn søndag_den 8. februar
under idelle r*il oq'førefårhold. Arrångemenlsståaet var også-
denne gangen Bøndernes Hus. Mange,tilskuere hadde møtt fram' I
løypa åom-var LL-L2 km deltok 19 deltakere fra Degernes I.L.,
Rakkestad I.F.7 Trømborg I.L. og Eærland I.L.

I de påfølgende årene var det føIgende langrennsløpere som
hevdet seg godt;

9 SKI

I L938 fikk Hara1d Bakke 2. Pr i kI. D under et
Degernes. Drens han i L940 fikk L. premie i kI.
awiklet i Rakkestad.

- Asbjørn Sikkland vant C-klassen i et renn i Halden i 1939 t og
fikl a. premie under KM i Råde saume år.

- Leif Larsen vant renn i galden og Råde i L938.

- Blant flere gode løpere kan vi nevne: Ottar Floor, Gustav
Rasck og Otto Husvik.

Etter krigen dominerte Asbjørn Sikkeland og Leif.Larsen
langrennsårenaene i Østfolå, og oppnådde mange_ fine resultater.
De åro med seg mange t og vi nevner: Ragnar Hag1lrnd, RoIf
Lilletorp, feit Fjåld, Otat Titterud, Biørn Sikkeland, Eivind
Lund, Odd Lund og Otto Husvik.

Sistnevnte ble uttatt fra Østfold Skikrets til å delta i NM i
Lg47. Tistedal hadde arrangementet, men p.g.a. snømangel.b1e
langrennet flyttet til Frognerseteren. Hopprennet gikk til
tross for snømangelen i Tistedal.

løp i
DietLøp
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vruåssrersmEx LgqG

Gimle - Ealden

Fra yenstre: Eivind Lund, Asbjørn SikkeTand, Bjørn Sikkeland og
Leif Larsen.

DEGERNES I.L.'S SKIELITE STRAKS EryER KRIGEN

Fra venstre: Asbjørn sjkkeJand, otto Husvik oq teif Larsen.

'# w -#-
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DELTAKERE pÅ XnffSREsI{ \IED SKYTTEREUSET I DEcERNES.

Fra venstre, zeif Larsen, Asbjøtn sikkeTand, ajørn sikkeTand og
aolf r'iITetorP.

d;:li.l.J:L::::':,

(ITSTYR

Nytt utstyr var ingen selvføIge i tiden- etter krigen. Det var
råsjonaliåering, oA idrettslaget hadde blitt tildelt ski og
skiåtøvler. Oet vai brukt utstyr beregnet til turbruk som kom
fra Sverige. Skolebarn b1e prioritert. Skistøvler var tilsalgs,
men da etier søknad, for del ble kun produsert 500 par til hver
gren i sesongen L945/46. At det betydde mye å b1i tildelt
,1t"tyr, visei det aL flere takket idrettslaget skriftlig for
skigaven.

Når en gransker gamle protokoller finner en ut at været kanskje
ikke vai så ulikt dagei-s, tiltross for at vi gjerne mener noe
innet. For i beretniågen'fra skiutvalget i sesongen L949/5O kan
det leses:

"Med forrige års snøfattighet i friskt minne var det dårlig med
trening og-bare Otto nusvik o§ RoIf Lillgtorp prøvde seg på
start i S:a- renn. Det b1e arrangert merkeskirenn den 27.
februar 1950. Det var meget vanskelige forhold med bare ett lite
lag snø som var forvandlet til ren sørpe. "

I 195L var forholdene bedre da det 25. februar 195L ble
arrangert kretslangrenn der ca. 40 deltakere stilte tit start'
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KRETSRENN L95L VED BøNDERNES HUS T DEGERNES

Aebjørn sikkeland på etartstreken. rtl venstre: tidtaker Hans
Hof f . f ll høyre.. start er Peder Earlem.

Dernest sies det i halvårsberetningen i 1954 at det hadde vært
avholdt prøve for skimerke.

I 1956 arrangerte Degernes I.L. skirenn med innlagt merkerenn.
Deltakelsen av yngre aldersgrupper var god.

I avisreferatet heter det at!
!'Degernes I.L. arrangerte søndag skirenn med merkerenn innlagt.
Resultatene b1e:

Skimerkeprøve s

Emalje:
SøIv:
Bronse:

Odd Paulsrud, Erling Skammelsrud,
Tormod Nakkim, Ole Martin Smetlal, Gunnar Amundsen
Wilty tlaglund, Lars Melleby, Trygve Lannemholen,
Anne Helga Gangnæs

Ungdomsmerke: Arvid Lund, Arve Harlem, Finn Storeheier"

Avisreferatet lister også opp resultatene i de enkelte klassene,
men det har vi ikke funnet plass til her.

Dette tyder på varierende interesse for skisport, men dette må
nok i det vesentlige tilskrives det varierende vinterværet.

Degernes I.L. arrangerte kretslangrenn i L962. Løypa b1e denne
gangen lagt om "Den Høye Masta" (Tokkelinja). Løypeleggerne
hadde problemer med å få fint spor p.g.a. beltemaskinån som
fraktet materialer til linjebygginga.
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I 1963 gis det i årsberetningen ultrybk-Iot gledelig stor
itiirritåt i skigruppa med deltakelse-i flere kretsrenn i
Østfold.

Rulleski bte innkjøP sist På
"rulleskibane" På den nYlagte
i L979.

70-tallet, og laget hadde sin
asfalten på vatvedt - ØverbYveien

tsv Grv

sist på zo-tallet og først på 8o-tallet, var det stor
skiak-tivitet. PåI Stensrud oppnådde 2. premie i et landsrenn.
Grethe Harlem fikk 2. premj-e-og Gina Rud 3. premie i
Østfoldmesterskapet. I det store og hele.var det mange.løpere- 

-
måa goae plasseringer. Vi nevner blant disse: Ole llusvik, Arild
Haghind, bystein Håg1und, Kåre Sandk1ev, Stine Kristiansen,
ttilde Harlem, Audun Sandklev og Thore Ear1em.

SKIRENII VED KIRKENG SKOLE

Thor Stensrud starter nr. 8g HiTde Harlem. Nr. 8O Kåte Sandklev
går i lrr.å7.

Homenkollmarsjen har hatt deltakere fra Degernes I.L. i mange
år, opp til 6- 8 stk. har deltatt, mange gjentatte ganger. KjeII
Sandklev med L0 års deltakelse, er nok likevel den som h4r
rekorden blant våre løpere.
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KJELL SAIIDKLEV

Birkerbeiner'n har også hatt deltakere fra Degernes I.L., f.eks.
Ole Ludvig cjøby og Randulf Hansen. OIe Ludvig G1øby har også
gått Vasaloppet.

Ivrige skiløpere deltar hver vinter i forskjellige renn,
vesentlig i Nordmarkaområdet.

SKII,øYPER

Bøndernes Hus- (vestover) - Lillerud - Sveen - Fetaåsen - Lund -
Lundsåasen - retur over i,illerud til Bøndernes Hus.

Løperne hevdet at det alltid blåste nordavind. i denne løypa, og
at det var "brennkaldt". Mange priste seg derfor lykkelig, hvei
gang man kom i måI med alle legåmsdeler i god behold.

Mot slutten av 40-ta11et var det, vanlig å starte fra østsida av
Bøndernes Hus - krysset (9n1. kryss) - stamsåshaugen - Grønvord
- Laabytjern - Østre Lunde, for deretter å snu noidover rett
mellom kollene i uaugsåsen - Aasen - Dingtorp frarn til
utgangspunktet ved Bøndernes Hus.

L7-km Iøypa gikk fra Bøndernes Hus - utover Stensrudåsen og
krysset riksveien ved Søg&rd/Vestgård, til Gamnelsrudsaga -
Østre Lunde - Hansedaren - oksetjern - retur tir Hansedalen,
meIlom kollen i Haugsåsen - stamsåsmyrene - Aasen - Dingtorp og
fram til utgangspunktet ved Bøndernes Hus.

snøscooterløype ble det anlagt fra Kirkeng skore vestover mot
Lillerudlunden - dreide sydover rett mot Stensrudåsen - sydover
åsen over Stensrudveien til Klubbhuset - derfra østover (icrysser
rikveien) rett syd for Hauggården - opp traktorvei til
Laabytjern og Østre badest,rand - føLger sti over åsen ned til
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Smedalsjordene sydover jordene til Hansedalen -.krysser-vei og
,ria"r" åydover til-g"ogtaiisk punkt ved mast, dreier så tit "Den
høye masta" (Tokkelinjå). Snur vestover krysser skogsbilvei,
noidover retli mot Laabyi,jern ved Svenskeberget, ned lil Haug -
mellom kollene i Haugsåsån og kobles tit "oppkjørt" Iøype fram
ti} utgangspunktet ved Kirkeng skole.

9.1 LYSLøYPE

Rund.t 1980 var Degernes I.L. igang med ett nytt-dugnadsprosjekt,
lysløypa. Stolper-ble kjøpt rimelig fra_Televerket mot
rråat.i.irrg. Ougiradsgjengån-tok stolPeng langs riksveien fra
Vestby tif tettbebyggelsen ved Bergenhuskrysset. -Trofaste
Deger-nesmedlequner ititte med maskiner og utstyr for
;sfolpedugnad" og bearbeiding av løypetraseen. LysløyPa_er 2.450
meter tan!, og hår ca. 60 lyipunkter. Første gang den ble tatt
ibruk var 27.11.1981. 

.

Løypa har start fra Kirkeng skole, gli nordover ved bekken øst
i;;-Kirkengfeltet til rett syd for Vestby, hvor agT_dreier
sydover, påsser"r Sten!,orp og dreier så vestover til
uLgangspunktet ved Kirkeng sko1e.

Ildsje1er ved lysIøypebyggingen-var i alfabetisk rekkeføIge:
per 6råthen, ,lo-hn V-iåar-øåer-Kristian Earlem, Kjell Sandklev,
Thor Stensrud, Dagfinn Søtorp og John Ragnar Aa"modt. Det er
imiåf"rtid grunn [if a underitråke at disse hadde god hjelp av
mange andre.

I gode vintre har det vært arrangert Iysløyperenn annenhver uke-
Oefte etter avtale med Østbygda I.L., som har arrangert den
andre uka. Dermed er det renn hver uke i bygda, o9 det har
alltid vært mange deltakere i aIIe aldersklasser.

9.2 HOPPBAKKER:

Kirkengbakken ble bygget i 1935 av Eara}d Bakke. Det var
;tiIIåEF, og beliggånheten var rett nord for Lillerudlunden.
Iler ble-det årrangåit mange renn, også med deltakelse fra
naboklubbene. Denne bakken må ikke forveksles med den bakken som
1å i byggefeltet på Kirkeng.

Strandebakken hadde en rekord på 15 m satt av Gustav Fredriksen,
bakken 1å ved Strand.

Øqær,sbakken 1å ved Vatvedtødegård. Den er nevnt som skolebakke.

rorudholdbakken 1å rett øst for Sandbekk skoler cå, 2OO m nord
@erHo1dt,sTorudho1dt.DegernesI.L..beta1te
7. januar f-g3a kr. 5 for leie av skibakken. Den hadde oppbygd
stiilasje som var 7-8 m høyt. Dette råtnet senere ned, og ble
borte først på SO-tallet. Hopplengdene her var ca. 20 m.
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Det ble også arrangert hopprehn i naturbakker på Sandklev- og
nord for iåven på §andbekk-gård, hvor det var mange deltakere
fra Halden-området.

Det berettes om qyg moro med hoppsport i Vassroa.

Lundsbakken 1å ved Lund hvor hopperOe kjørte h91t ut på.
Eiærnet. Bakkerekorden var o[p mot 40 m. Sti]Iasjen b1e revet
sist på 4o-ta11et.

Rørvannsbakken 1å ved bekken mellom Kilebuslora og Rørvann. Den
ffig hadde en fin beliggenhet. llPPrenn b1e
.ri"rg"=t med Eornurusikk og fesitvitas. Bakken b1e utbygd av
Østbygda ldrettslag.
Trindborgbakken hadde stillasje og bakkerekord på L7 m satt av
pauf eådåhI. Den 1å øst for sagtomta.

kken/Kirkencrbakken hadde også stillasjer- 99 aktivitet
ffikom ettei hvert i konflikt med

utbyggingen av Kirkengfeltet.

Eoppsport hadde ei høy stjgrne i Degernes idrettslag..Allerede i
1938 ble det opprettet ei-kontrakt ångående terreng til
ttoplU"ffe på g-uisrud. Den ble dessverre aldri realisert.

Det var flere hoppbakker rundt om, som etterhver ble borte. I'len
en har utrnerkei ååg i utholdenhet-hva planlegging-angår, nemlig
den som kom i rontlit<t med utbyggingen av Kirkengfeltet-

Det kom utover på 80-ta11et endelig til enighet med koqununen om

Leliggenheten, åg ty" tegninger blå utarbeidet, men snøfattige
,ri"[iå og liten intåresså gjorde at prosjektet b1e skrinlagt. '

ut
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L0 HÅNDBALL
Den første skriftlige dokumentasjon-på håndballaktivitet i laget
;i;";;-!i"nr,o, et biev fra Norges_ nåndballforbund datert 27 '
j;;f si'5. Der blir det etter ånske fra laget oversendt regler'
iårrår, draktskjemaer, søknadsskjema om opPtak_i forbundet og
f;;;ki"iiig" rindskriv. Fra for!.uqqelg side ble det beklaget at
;;-i6r øyåUfitfet ikke hadde håTdballer, men samti+ig"i1:_1:.
uttrykt at: "vi skal ha Dem i erindering så snart vi får noen
iii-åi"posisjon.,, Dette var jo rett etter krigenr 09.
,'luksusartikler" som sportsu[,styr var det stoi knapphet på'

DET FøRSTE IÅGET

Det var damene som ivret for håndbaIl og i løpet av.høsten 1945
;ii";;å;;; igae ble det førs1'e laget stablet-på beina, (slik
en av de som deltok har gjengitt det):

Gudrun Lillerud
Anne Helga Gangnes
Randi Gri-ursrud
Åse Sveen
Aslaug Galtnelsrud
Aslaug Vatvedt
Liv Sikkeland

T.orbjørn LilletorP var
flere spillere. Dette

Sigrid Løkenhagen
Ruth Fredriksen
Hjørdis Fosser
As1aug Vister
Ragnhild Solberg
Ingeborg StomPerud
Ruth Orud

Gift:
Husvik
Lund
Ginuning
Stomperud
Holmsen
Bjørnstad
Solberg

lagets trener. Etter hvert kom det til
varS

Lilletorp
Horgen
Hatlel-id
Nordby
Torgrimsby
Zakkariassen
Fremmegård

Bjørneby
Førridahl
Vatvedt/Haug
LiIletorp
Moseby

Gudrun Lillerud og Åse Sveen var ute av laget da 2. pu11e kom

med. Andre =o* ,ru.i blant de som var med og trente var bl-a.:

Gudrun Gudimtangen
EIIa Lilletorp
Ragnhild Grimsrud
Randi Stensrud
Gunvor Haugli

Den gang stilte lagene i bIå bukser og røde bluser. De var ikke
taUrit<ffrodusert, fi"., egenhendig sydd av lågets- deltakere. Når
d.et gjaiat skyss til kamper var det helst lastebil som ble
brukt. De som oftest tok på seg den oppgaven var Olaf Titterud
og olaf VoII. Dusjer og kiubbråm var ååt dårlig med, det ble å

=tlitt" i skogen ell"r 6ak et gammelt hus. 50 Iiters spann med
vann og noen vaskefat var utgångspunktet for det kroppslige
renholået. Passerte de en betlk åIIer et tjern på veien ble
vasken tatt der.

Nye hvite bluser b1e tatt i bruk til ei turnering i Torsnes 1 '
pinsedag i L947.
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DELTAxERE r nÅNogar,L, FCIrBAt,rJ oc sratETT

ved turnering i Torsnes L. pinsedag L947

faran fra venstre ser vi: Hjørdis .Fosser, Ruth Eredriksen,
nagnhiTd Solberg, Randi crimsrud, Ingeborg stomperud.
Bak finner vi blant andre.. Ro-lf LiJ.LetoEp, Trygve Lannemholen,
Arve Storeheiet, Ragnar Haglund, Kåre Har!em, G. Huseby, Ola
LiTTeheier, Hans stamsaas og per Andersen.

TORSNES L. PINSEDAG L947

Degernes I.L. kommer etter åornmusikken og vi ser at fanen er
ibruk.

Y *i',r.i- :;
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Treninga forgikk på "Plassen" og dit syklet eller gikk jentene
etter endt arbeidstid. D.v.s. etter kI. 20.00 da fjøsstellet, var
ferdig. De fikk nok noe "gratistrening", gjennom håndmelking og
sjauing i høyonna. Var plassen opptatt av gutter måtte jentene
finne seg andre steder å trene. Og en hel sommer ble det trent i
havna på Ju1srud. Deltakerne hadde til tross for enkle forhold
stor glede av å detta i håndbaIlen.

lrmr roRsøK

Håndballen 1å nede noen Lr før det i Lg58/5g igjen ble tatt
initiativ til å få igang aktiviteten igjen. I de første par
årene var det mest trening og treningskamper, men i 195L og L962
b1e det mer fart i sakene. Damelaget som fortsatt stilte i
hjemmesydde drakter gjorde det veldig bra. Avisreferater
avslører seire både borte mot Mysen, og på hjemmebane b1e
Rakkestad slått hele 6-1. Resultatet til tross RlF-keeperen b1e
utropt til lagets beste spillert Laget bestod av:

Eanne 8u11, Vigdis 8u11, Berit Stensrud, Aslaug Haglund, Tone
Skarpholdt, Karin Orud, Anne-Marie Eng, Reidun Bjørnstad, Liv
Watvedt og Undis Amundsen. Dessverre ble laget oppløst allerede
i J-962, da flesteparten av jentene dro ut av bygda til skolegang
eller arbeid, og historien fra SO-tallet gjentok seg.

PERUAITEITT AKTT\,ITTET

Men det var først i Lg74 at damehåndballen for alvor skulle
gjøre seg gjeldende. Da startet laget for første gang i
innendørsserien, og seier 5 0 mot Gressvik ble notert. fil
tross for dette havnet laget sist på tabellen.

Etter hvert kom Tormod Eng inn som trener for danelaget og Britt
Fje1d overtok minipikene. Damehåndballen som trente på Kirkeng
skole, hadde ialt 35 medlemmer. Dermed kunne uan i sesongen
L975/76 stille med minipiker, piker og damer i seriespillet.
Herrehåndballen gjorde sitt første forsøk på å etablere seg i
L977, Østfold Bygdeblad hadde følgende korurentar om håndbaIl fra
årsmøtet i 19772

"Håndballen har i 1977 fått en meget god oppslutning. Degernes
I.L. har i år for første gang med et herrehåndballag, som har
gjort det meget bra. "

Tormod Eng var spillende trener, med seg på laget hadde han:
Håvard og Tom Rune Graarud, Peder Harlem jr., Stål Lind, Helge
og llagne Lilleheier, Ole Anton Lilletof,p, Ole Harald Reinvold,
Lars Stamsaas og Finn Aamodt.

Østfold bygdeblad hadde sensasjonsoverskrifter denne sesongen:

"BOMBE da Degernes f.L. slo Fredrikstad 23 L4. Vi tar neppe
for sterkt i når vi sier at det nystartede håndballaget i
Degernes stod for litt av en sensasjon da laget forleden
beseiret Fredrikstad H.K. 23 L4 i en seriekamp i
Sarpsborghallen.
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Degernes I.L.'s unge keeper Peder Harlem blir betegnet som
banens beste spiller i særk1asse. Målscorere i det seirende lag:
StåI Lind 9, Tom Rune Graarud 5, OIe Harald Reinvold 6, Finn
Aamodt og Håvard Graarud 1 mål hver.

Dette laget gikk i "oppløsning" cå. 1980/81, da endel av guttene
gikk over til fotball, mens andre måtte awtjene verneplikten.
I 1976/77 var det særlig damelaget som hadde stor framgang r og
oppnådde 2. plass i sin avdeling. Dette bIe fulgt opp med
kretsmesterskap i sesongen 1978/79t og opprykk til 5. divisjon.
De gjorde sannelig ikke skam på oegernes-navnet, for det b1e 2.
plass i 5. divisjon allerede i L980.

KRETSMESTERE 1979

foran fra venstre: Inger Anita Fosser, Tone EiTertsent Kari
Reinvold, Irene G7os7i, tlnni xirkeng og Bente Skaug.
Bak fra yenstre: Iren Stensrud, vigdis crimsrud, Helga Haug, Aud.
Andersen, Hanne Kirkeng, SoTfrid LiTLeheier, Berit Andersen og
trener Tormod Eng.

Samtidig som damelaget var kommet skikkelig i gang grodde det
?9"+ godt i de al-dersbestemte lagene, med iterå såiie i
åpningscupen og finaleplasser i rreja World Cup i Danmark.
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Foran fra venstre: Leder Britt Fje7d, Gina Rud, Anna Cecilie
Rud, Nancy Paulsrud, Stine Krjstjnasen, Grethe Harlem, Elisabeth
Strøm Olsen, IDger Anita Fossert Xristin Syvetstad, Lise Watvedt
og trener Tormod Eng.
Bak fra venstre: Iren Stens..ud, Heidi Aamodt, Tone EiTersen,
r,tnni Kirkeng, Rari ReinvoTd, Hanne Kj rkeng, Berit Andersen,
Bente Kirkeng og trener Thor stenstud.

I}IN}IåRSJ PÅ STAOTON I RANDERS

Thor Stensrud er fanebærer. Fanevakter er Mette Solbtekke og
Stin e Kristiansen.

,si* .**,

M
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sÅ rou nar,rær

I L984 da idrettshallen stod ferdig var aktivitet,en naturlig nok
svært stor. Degernes-damene stilte lag både i 5. oq 9. divisjon,
med hederlige plasseringer. Men best var nok J-18 som vant 15 av
18 seriekamper, og havnet på 2. plass. J16 spilte i R-pulja, og
to av disse jentene; Inger Lise Titterud og Ellen Syverstad var
med på kret.slaget.

Da idrettshallen hadde vært i drift i ett år b1e det dratt igang
herrelag i håndball igjen. De åpnet sesongen fint, og 1å
midtveii i sesongen på tredjeplass. Og bedre qikk det i sesongen
Lg86/e7, da laget vai nære ved å rykke oPPr men det glapp i de
sistå kampene.-samtidig gikk det dårligere med damelaget som
rykket ned fra 5. divisjon. For damelaget i 9. divisjon ble det
en begredelig seson§r' uten sej-er og nu1l poeng etter
sesongslutt.

?oran fra venstre: Rlno ilohansen, John VLdar Bøe, Per A,rne
westad, christer øberg og AriId xaglund.
gak f ta vens tre: Johan slkkel and, vegar.d Østby , Ihore llttLsrud,
Even sørensen, stelnar aJøtnstad, oIe lJudvtS eJøb!, på1 stensrud
og øyvlnd Westad.

Gikk det dårlig med damelagene så det adskillig lysere ut for
lagene i de aldersbestemte klassene. Jenter 10 van!
riåderudturneringen våren 1985 og ble nuruner to i Åpningscupen
på høsten. Samme fine prest,asjon stod også jenter 12 for.
Framgangen for de aldersbestemte lagene fortsatte også i L987 t
da jenter L2 ble seriemestre, etter seier L4 10 mot selveste
Skjeberg. Samtidig gikk jenter 10 ubeseiret gjennom sin serie,
men det glapp i kampen om kretsmesterskapet. Det sarlme laget
gjorde senere en rekke gode turneringsresultater i jenter L2,
med bl.a. tredjeplasser i Lekeland-cup, Fredrikstad Cup, Fåberg
og seier i åpningscupen.

' DnC DnC tlnC DnC
-\ ,nc

ont

NCtx; ,bu
a,



58

Samtidig som junioravdelingen gjorde gode resultater måtte
damelagåt tåIå nedrykk til-7. åivisjont ?g stod åre!, etter i
fare får nok et nedrykk, men berget seg i de siste kampene.
Herrelaget oppnådae Låae i t987 og 1989 l. plasser i 6.
divisjoi. Og-åndelig i 1989 ble tålmodigheten lronet med^hel1,
tårr"å" rykfet opp [il s. divisjon. spillerstallen var nå blitt
så stor aL det i-iesongen L989/9O ble meldt på to herrelag.

Også for damelaget gikk det etter hvert litt bedre, selv om

målsettingen meå opprykk sprakk, ble det til slutt en hederlig
6. plass i god avslånå til-lagene nedover på tabellen.

Sesongen LgSg/gO ble det også arbeidet for å få til et guttelag
i 10-års klassen. ,Jentelagene gjorde tildels meget gode
prestasjoner både i sesonlen f§ae/ae 99 i sesongen L989/90. Best
iar nok-jenter L2 i Lg88/89, da då endte på andre plass i
A-pulja.
I sin første sesong i 5. divisjon i L99O/91 var herrelaget nær
ved et nytt opprykk, men et par tap -mot slutten av sesongel.
qiorde aL det--toit.ått ble 5. diviåjonsspiIl. Ekstra hyggelig er
ååt jo å kunne registrere at 2. laget_i 6. divisjon, også var så
tåVt'åpp"-;5 tabeilen som på tredjå_plass.-Damelåget kom På s:
liårr i'e.-divisjon, etter en innledning på sesongen som bar bud
å* "r, enda bedre plassering. Dette var også-sesongen d? Degernes
I.L. kunne kvittele for den første finaleseieren i rreja lforld

""p, 
aa jenter 14 virkelig slo t+I. Samme laget tok- også

føisteplåss i StL-cupen og Fredrikstad-cup, som da ble arrangert
i juleheIgen.

![Y JI'BEL

Sesongen LggO/91 ble det mye jubåI for herrelaget t-og selvsagt
spesiåIt ettei: at oppryktceL tit 4. divisjon var sikret. De.
øirLge seniorlagene gjorde middels prestasjoner i de laveste
divisjonene.

Denne sesongen var det hele 5 lag i aldersbestemte klasser, og
svært stor åtctivitet på trening. Jenter 14 var et av lagene som
utmerket seg med gode prestasjoner både i A-pu1ja med femteplass,
og gode cup:prestasjoner. Men det skal heller ikkg glenunes at
f6-årslageL vant e-pu1ja, og ble slått ut i semifinalen i
kampen om seriemesterskaPet.

Nett,opp 16-årslaget gjorde en knallsesong i L992r da de endte på
tredjållass i kampen-om kretsmesterkapet. Samme året ble det
finaleplasser til både jenter l-5 og l-8 i Fredrikstad cup._9g
jenter- L8 ble også tildelt Fair-Play pokalen. I rr"j1 world cup
6t" a"t seier til jenter !6, og finåIetap for L8-års1aget.
16-årslaget hadde ågså Z spillere som ble uttatt til
kretslagispill, nemlig Susann Søtorp og Randi Kraugerud.
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KRETSIi{ESTERE D7 SESONGEN L992/93

Fotan tra venstre: ,lonLka FJellhøi, Ttude Kristiansen, Bente
Kirkeng, tngviTd clerstad, Ar'ae Bergerødegård, wenche-LLse
Fje77høi, suaann søtorp og Bisabeth BJørnstad.
Bak f ra venstre s lErenet Ar77d Aamodt, trlette Solbrekke, Kj ersti
8u77, llonLka Nyenget, Eildegunn Aa4odt, camilTa 8u77, Heidi
Rødland, ltarita Aasen og trener Toraod Eng.

STATUS

I L993/9A-sesongen spiller hercelaget fortsatt i 4-divisjon,
etter å ha berget plassen i de siste kampene i forrige sesong.
Fort,satt hevder andrelaget seg meget bra i 6. divisjon. Men
sesongen L992193 blir vel førsiu og fremst husket p.g.a. at
damelaget endelig rykket opp igjen. Og det etter å ha gått
ubeseiret gjennom serien i 'l . divisjon. l{eget sterkt var det
også å ta finaleplassen i fredrikstad-cup, der det ble et
knepent tap.

Guttehåndballen har aldri fått skikkelig fotfeste, men igjen
har det lykkes å etablere et lag i lO-årsklassen, som deltar i
aktivitetsturneringer. På jentesida er aktiviteten fortsatt
stor, med blant annet A-puljespill i forrige sesong for
16-årslaget.

En kortfattet oversikt kan aldri gi annet enn en summarisk
oversikt over aktiviteten i en idrett som håndbaIl. Viktig er
det å få fram den store innsatsen som støtteapparateet rundt
lagene giør, ikke minst i de aldersbestemte klassene. uten
innsatsen t,iI foreldre, lagledere og trenerer €r det ikke mulig
å opprettholde det aktivitetsnivået som Degernes-håndballen har
hatt de siste årene.
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Et navn må nevnes - Tormod Eng, han har vært med helt tilbake
til 1970-årene, og er fortsati like engasjert. -Han har blitt en
kjent skikkelse i[,ke bare innen bygda, men også i det øvrLge
øåttota, p.g.a. sine roller som håndballeder, kretsdonmer oSJ

kretslagslrener for jenter 15. Tormod har Iagt ned et uttall av
dugnadsfimer, og er ån nøkkelperson bak framgangen på damesida
de siste årene. At han er blitt lagt merke til og verdsatt,
bevises blant annet av at i t987 ble Tormod Eng tildelt Østfold
Håndballkrets dommerstatuett.

11 IISTORPROSJEKTII

DEGERNESHALLEN

Utover på ZO-ta11et øk:ue interessen for aktivitene som stadig
stilte høyere krav til anlegg. Det ble etter hvert en selvføLge
at skulle-man trene og deltå-i håndballserien, så måtte
aktiviteten foregå i en haII. På årsmøtet i 1980, ble det tatt
opp som sak, et forslag om å bygge haII. Enten av.Pggernes I.L.
aiån" eller sammen med-flere iåiåttstag. Styret fikk i oppdrag å
undersøke mulighetene for et samarbeid om bygging av en
idrettshall mellom Østbygda I.L., Ytterskogen I.L., Rakkestad
I.F. og Oshaug I.L.

Det ble valgt en hallkomite i Degernes I.L. som bestod av
Kristian Strand, Tormod Eng og Åge Eriksen. Det endte opp med et
samarbeid mellom idrettslagene i Østbygda, Ytterskogen og
Degernes. Et samarbeid som skulle vise seg å passere en milepæI,
også i landsmåIestokk.

Tomt ved Kirkeng var regulert til idrettsformål, dog ikke
idrettshall. Men tomtespørsmåIet lot seg løse etter en
betydelig møtevirksomhet, på kommunalt plan.

Etter at arealene var sikret, måtte det skaffes finansiering av
utbyggingenr et enormt Løft for lagene. A1lerede da var det
klart at det ville bli en stor dugnadsinnsats fra medlentmene.
Materialkostnadene og de arbeidene som måtte settes bort, krevde
også svært store summer. Det ble defor satt igang loppemarked,
som aktiviserte hele bygda. Og dette ga sallmen med en auksjon et
godt utbytte. Senere var det også utlodning som styrket kassen.
Det b1e også solgt gaveaksjer som gav store inntekter til
hallprosjektet.

I kommunen fikk man ikke gjennomslag for det som var blitt
vanlig finasieringspraksis; L/3 fra laget, 1/3 fra tippemidlene
og Ll3 fra kommunen. Det var heller ikke mulig å få tippemidler
uten at kommunen garanterte for finansieringen, og den
framtidige drift og vedlikehold. Dette var garantier som
Rakkestad kommunestyre ikke var villig til å gi.
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Styret i Degerneshallen undersøkte nøye hvordan tilskudd fra
Statens Ungdoms og fdrettskontor (STUI) kunne oppnås r og det var
flere konferanser med idrettskrets, håndballkrets og
kultursjefen i Østfold fylkeskommune. Konklusjonen bIe at man så
stiftelse av et aksjeselskap, som en mulig vei ut av alle
hindringene. Det var første gang et prosjekt med en slik
organisering og liten støtte fra kommunalt hold, ble innvilget
av STUI. Daværende leder av STUI CarI E. Wang, hadde nok en
aldri så liten finger med i den avgjørelsen.

I'Ied den store oppslutningen fra lokalsamfunnet, ble A/S
Degerneshallen stiftet r 09 registrert i mai L983. Aksjekapitalen
kr. 50.000, ble i sin helhet innbetalt av Degernes I.L. TiI
tross for dette ble samarbeidet med Østbygda I.L. og Ytterskogen
I.L. videreført, og de fikk sine plasser i det første styret for
aksjeselskapet. FøIgende b1e valgt:
Formann:
Sekretær:
Kasserer:
Styremedlemmer:

Tormod Eng
Roald Berg
Erling Grøtvedt
ilohn Aamodt
Per Konglebæk
Kristian Harlem
Hans Broen

Samtlige b1e gjenvalgt på årsmøtene, bortsett fra Hans Broen som
ble av1øst i 1983 av RoIf Biering Strand.

I 1983 hadde styret 3 underkomiteer, det var:
1) Finanskomite, med Erling Grøtvedt, Per Konglebæk og RoIf

Biering Strand som medlenmer.

2't Byggekomite, med Tormod Eng, Per Konglebæk, Roald Berg og
John Aamodt, og

3) Dugnadskomite, med Kristian Earlem, Thor Stensrud, Kjell
Kristiansen, Hans Dahren, Erj-k Burr, Kjerl sandklev, Johannes
Lundsbakken og Nils Scherpen som medlemmer.

styret i Degerneshallen søkte om Iån, der man hadde håp om å få
gode betingelser og god service. I første rekke måtte ået ordnes
med en bankforbinderse. og da var det naturrig å henvende seg
til Rakkestad sparebank, der lagene gjennom månge år hadde trått
sine innskudd. sparebanken stilte seg ikke negativ, men det bre
forlagt kausjon. Dermed måtte hallstyret ut for å få tilsagn fra
fork som, forderte kausjonsansvaret merlorn seg. r aprir 19å3 gir
Sparebanken Borg, Rakkestad tilsagn om et Iån på 1 mill. kr.
Halvde1en med pant, og halvdelen mot kausjon.

r tillegg bre det innvilget et byggelån på 1 milr., tirsagn omdette kom samtidig med at byggetillatelsån forelå.
Rakkestad_gg Degernes Gjensidige Brandkasse innvirget også
ett pantelån på kr. 200.000.

I t,illegg ble det som allerede nevnt satt igang en rekke
inntektsbringende aktiviteter, loppemarked, -loi,teri, bingo,
gaver i form av tømmer, sand og fyrrmasse. på denne måten bre
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det sikret en finansiering på ca. 400.000. Det kan f'eks' nevnes
it a"t i løpet av et halvt år ble det gitt tilsagn om 340 m3

trro,"=. Gralis skjæring ble også sikret gjenlgm- dugnad.
Ska"urnelsrud Sag bie stltt til-disposisjon. All bakhonved ble
solgt med fortjeneste.

Men størst respons fra befolkningen var det på tegning aY
å"g"åa=timer, ialt 7.450 timer. rlår det gjaldt den frarntidige
årLtt"tt, garanterte lagene for vaktmestertjenesten-i hallen,
fordelingån var Degernås I.L. 10 mann 1 Øs1.bygda I.L. 5 mann og
Ytterskogen 4 mann.

Det b1e også solgt reklameplass i haIlen, kontrakter ble inngått
f;; 5-t=r-åi""" i"t "t årIig inntekt på kr' 40'000'

En ,,gangel" degernesing og tidligeTg idrettslagsmedlem Eivind
n"a I firmaet fro1len oi nua A/5,[rådgivende.ingeniører i
Uyggåt"Lnikk, byggeledå1se og prosjektadministrasjon), var en
ui-,iiaering støti"åi Med hans [o-ntat ter innen firmaet "Arkitektene
Klaveness og Oi;;; ;ia" ble alle-tg9ninger, og det som måtte
IfI iåiøirii, ordnet't,il alles tilfiedsåtret på rekordt'id.

Roald Berg nivellerte tomta, 99 da startskuddet for
tomtearbeid.ene !iU., var arbeiåsgjengene organisert. -Arbeid med

;i;;;;ilg, "r.vti"gl'er"rrins 
uu siåttår os.dieneril?, I"f"gikk på

åugnad. inten-ned-åpåde, "p"!! :1+"1. maskiner. Arbeidslederen
Uiå gi""ke overraskåt orr"r'effektiviteten i arbeidet, -og stadig
;;; iJå" a"f.ket opp, for å nel{e seg til dugnalsarbeid. Som

ansvarshavende t "i- åyggmesterfirmaef thorleit StuUUerud-A/S
ångasjert, med Haratå-§tuuberud som arbeidsleder og faglig
ansvarlig.

Fyllmasse med stein og grus.ble kjørt på etter behov, masse bIe
girt giåti= fra Laabyl 69 k1ørLngån foiegikk også på dugnad.

Ganske raskt var forskaltingssnekkerne igang med sin del av
iiUåia"t. Spiker ble innkløp1- svært rimeligr-og dugnadsfolket
*åit" stillå med eget ver[.tåy. Når en kom til støPingen var
dette selvsagt også dugnadsalbeid, og sand b1e-gitt gratis fra
Hans Grimsruå, o-g tran-porterte det meste gratls. Store deler av
*oi"r.rbeidet'b1å også utført på dugnad, av medlemmer og andre
frivillige.
på denne måten ble kostnadene holdt nede på et minimum-

Men selvsagt måtte endel arbeider settes bort tiI fagarbeidere.
Rørleggeraibeidet b1e satt bort til Arne O. {opperud, men

samarbeiaet vai-så-goat, åt d.e deler av arbeidåL som kunne, også
ble utført på dugnaå. Da selvsagt under Kopperuds ledelse og
kontro1I.

Når man kom til det elektriske anlegget var det mere komplisert.
Arbeidet bte satt bort til Petterseni Installasjon A/5. SeIv om

åette arbeidei-*att" utføres av fagarbeidere, viste det seg også
her, at endel frivillige fagarbeidå1e stilte opp. Også i dette
tiliellet var entreprenøren samarbeidsvillig'

Det var mange kvalifisert for snekkerarbeid, og det var ingen
Ling å si på kvaliteten av arbeidet som ble utført,. Kontrollen
Iå 6er hos byggeleder Harald Stubberud, som etter hvert
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opparbeidet seg en respekt, som vi tror var svært så gjensidig.
Harald Stubberud har all ære av den måten han løste of[gaven lin
på, en arbeidsform som nok var svært uvant for ham.

Harald nåtte hver dag vite hva han skulle sette folkene tiI. Han
drev med arbeid selv også, men han måtte jo i man§re situasjoner
fungere som yrkeslærer i tillegg. For selv om mange hadde
erfåring fra forskje[ig type bygninEsarbeid tidligere' var det
også svært mange,som hadde liten eller ingen erfaring fra før.
Mån Harald var på plass, hjalp til der det'var nødvendig, og ga
gode råd. Om gutten eller jenta ikke klarte det man var satt
tit, fikk de noe annet å, gjøre i stedet. Han så tit at arbeidet
ble faglig riktig utført,-og hadde en svært-heldig hånd med sin
ledelså. frans luie humør, håns rolige måte å behandle folk på,
og hans milde tilrettvisninger, gjorde han godt liEt, av alle.
gådre arbeidsledelse kunne ikke Degerneshallutbyggingen ha hatt.

Han var ikke redd for å ta i ett ekstra tak heller. Det
fortelles om ham at mens støpingen foregikk, manglet det en
mann. Harald reiste hjem etter endt arbeidsdag, spiste og kom
igjen etter en ti-rner 09 arbeidet der det, var størst behov. Da
uiåerstreket han alltiå: "Det arbeidet jeg utfører nå, er
dugnadsarbeid".

Roa}d Berg førte nøyaktige timelister for dugnadsgjengene sElrnnen
med Earalå Stubberud, og fra hans beretning gjengis følgende:

"Deltagende herrer: 208 utførte 14.818 timeverk
Deltakende damer: 137 utførte 1.701 timeverk

Tilsaumen: 345 deltok med 15.519 ti-meverk

Maskin' redskapstimer. , 1.353 timeverk

69 skogeiere leverte gratis 517 m3 tømer, som for det meste
ble skåret på skamurelsrud Sag.

Sum dugnad herrer: kr. L.329.430
Sum dugnad damer: kr. 570.430
Sum pengebidrag: kr. 581.010

AIle oppgavene bygger på timer ført i bøker,
frammøte-protokoller og regnskaP. "

Skogeiernes bidrag var betydelig, med en pris satt til kr. 350
pr m3 blir verdien kr. 180.950.

DE SOIT DRO IASSET

Setv om det var en massiv dugnadsinnsats fra hele bygda, var det
likevel noen som måtte stå i front t og dra det hele igang. Her
er det endel som bør nevnes, selv om det var svært mange som
gjorde "manns jobb" og litt til.

Idrettslagets daværende leder Tormod Eng var den som framkalte
ideen om en idrettshall i Degernes. IIan agit,erte og argumenterte
for hallen overalt; i hallkomiteen, i kommuneadministrasjonen,
blant politikerne, i avisene og der han møtte folk i bygda.
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Roa1d Berg kom også til å bety mye for gjennomføringen av
hallprosjåtctet. Fan ble valgt-ti1-sekretær i t982, _?9- fungerte i
dennå jobben hele tida. Hans inngående kjennsk?p-til kommunal-
og staLlig forvaltnirg, gjorde at han var spesielt godt egnet
til dette arbeidet.

Erling Grøtvedt fungerte som kasserer i hallkomiteen.
Regnslapene hans vai alltid oversiktlige og riktig ført. Men han
gjSrde ågså en enorm innsats med å skaffe tilveie penger- På
fårskjeltige måter. Ean dro bI.a. lasset da gaveaksjene ble
sikref. Idiettshallens Venner som har gitt betydelig økonomisk
støtte til haIIen, b1e også startet av Erling. Han organiserte
og fikk samlet inn de årlige inntektene fra veggreklamen.

Per Konglebæk var med i styret, i alle årene. Han utførte en
stor innsats med å gå gjennom anbud, søke opplysninger om
konkurrerende firmaårr-ioretok mange reiser-LiI firmaene, både i
nærområdene og langt utenfor kommunens grenser.

Kristian Harlem var framfor noen realisten, som hadde evnen tiI
å få andres flyktige ideer ned på jorda. Han deltok også i det
omfattende styrearbeidet.

John Aamodt og Rolf Biering Strand stod for samordninggn mellom
Degernes I.L.-og lagene i Østbygda og Ytterskogen..A! de gjorde
en-god jobb, må-det-faktum at det ikke oppstod uenighet av
Uetydning lagene imellom, være et bevis på.

Thor Stensrud hadde kanskje den mest utakknemlige-jobben. Han
var formann i dugnadskomiteen. Oppgaven hans var å få fram
mannskap til arbåide som var tidsbestemt. Hva han brukte av tid
og krefter, er vanskelig å fatte. Selv om arbeidet ble utført
*åa stor iver, har Thor senere hevdet, at det av og til gikk på
"heIsa Iøs".
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Hallen ble innviet i desember L984, under stor festivtas
gaveoverrrekkelser fra en mengde firmaer og foreninger.

og med

STYRET FqTOGRAFERT UNDER INNVIELSEN

roran fra venstre: Roal.d aerg, Kristian HarTem, Tormod Eng og
Per Konglebæk. Bak f ra venstre.' John Aamodt , ErTing Grøtvedt og
I{ans Broen.

Med til historien hører også at Rakkestad koumune etter en tids'
intense forhandlinger rnellom hallstyret og formannskapetr gikk
inn og overtok lånene på kr. 1.2oo.ooo. Det ble inngått en avtal
som sikret komsunen et medlem i hallstyretr noe som har vist seg
å fungere bra. Det at kornnunen overtok lånene har vært med på å
sikre driften av haIIen, som har vært drevet uten kommunale
driftstilskudd forøvrig. Det har kun blitt gitt mindre tilskudd
til utbedringer og utstyr i hallen.

I jubileumsåret er det et tilbygg med et sårt tiltrengt møterom
under bygging.

Ha1len har vært fullt utnytter etter at den stod ferdig r og aIle
hånballlagene i kommuner har treninger og hjenunekampene i
hallen.

r-*a
I

/,,

D :-§4 o,tr:
;1{, q ,,



66

12 ORIENTERING
O-sporten gjorde sitt inntog i Degernes I.L. i L948. Kristian
Strånd, Otto Husvik og Ragnar Haglund dannet det første
orienteringsutvalget. De åtod bak lagets første o-Løp som ble
arrangert ira nellersætre med 40 deltakere fra Indre Østfold.
Dette skulle bli foranledningen til en økt interesse for
o-sporten.

Disse ble registert som aktive i løpet av 1948 og -L949 
z Biørn

Sikkeland, Xiistian Strand, RoIf Lilletorp, A-_ Andersenr Otto
iusvik, Til. Lannemholen, Hans Stamsås, Th. Solberg, Egil
Galborgen, Ragnar Haglund, oddvar strand, Th. stamsaas, A.
Sikketånd, f,eif Jansån, Hans Bakke , Arne Snopestand, Eugen Lund
åg iåt"" e1øby. B1ant disse staute menn stilte 99så-en dame,
nåmlig nagnhila Solberg, som deltok i et o-Iøp for første gang
den 3.10.1948.

Nr. 2Oz Otto Husvik
Nr. 51: Hans Stamsaas
Nr. 522 Jon Moen
Nr. 68: Kristian Strand

På østfold Orienteringskrets ting i 1949 møtte Arne Snopestad
fra Degernes I.L. Degårnes ble båmerket for god rekruttering'

På resultatlistene går Ragnhild solbergs navn stadig.igjen.
I 1950 kom Roald Aeig til blant de aktive. Otto Ilusvik var
uttatt fra kretsen f6r å delta i Dalsland. Otto deltok også i NI{
allerede i l-950. AIle åra deltok Degernesløpere på o-Løp i
Østfold og andre steder syd for oslo. Etter hvert også i
DaIsland.

Den L5.l-O.l-950 stod Degernes I.L. som arralgør for nasjonalt LøP
fra Væhtesaga. Løypelengen var 7 13 km for senior og 4r5 km for
gutter. Fra resultatlista:

KI. 3 Menn: Nr. 4 Roald Berg
KI. gutter: Nr. 10 Eugen Lund

Det ble nedlagt en stor innsats fra lagets medlemmer for å få
dette i havn. 81.a. overnattet arrangementets 1øypelegger Otto
Husvik i låven på VæhIe, dette for å kunne utnytte dagene fullt
ut. Otto Husvik har ved siden av å være løypelegger, også
fungert som Iøypekontrollør ved en rekke o-løp.

Østfold Orienteringskrets rankingliste fra 1950:

Klasse 2 menn:
Nr. 5 Otto Husvik nr. 9 Arne Snopestad-

Klasse 3 menn:
Nr. 13 Roa1d Berg o§, nr.

Klasse gutter:
Nr. 7 Eugen Lund og nr.

16 RoIf LiIletorp.

13 Leif Jansen.

klasse 3:
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I 1950 var det landsdelskamp mellom Dalsland og Østfold, med
Skiklubb som arrangør. Otto Husvik var uttatt, og ble nr. 35
tiden 2.3Lt26. Otto deltok også i NM i 1950, og ble
nr. 81 i mesterskapet som hadde L26 startende.

Ed
med

Under kretsmesterskapet i stafett i frøgstad i 1950 ble Degernes
nr. 6. Laget bestod åv: RoIf Lilletorp, Otto Husvik ?9 Arne
Snopestad, I et innlagt løp for gutte'r ble Eugen Lund nr. 2 og
Leif Jangen nr. 3.

Eugen Lund og Leif ,lansen fotografert ved overnevnte o-7øp i
Trøgstad.

Under NM i Larvik den 23. september i 1951 stilte Roald Berg på
startstreken.

I en løypeleggerkonkurranse i 1951 deltok otto Husvik, Arne
Snopestad, Kristian Stand og Eugen Lund.

D.EGERNE.5 I.L.'S
KJENTE O_LøPER
aagnhiTd soTberg

:r*

{
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SOSIALT SAITVER VED O-LøP I TREDRIKSTAD L95L

Vi ser me77om andre fra venstre: Arne Snopestad, Roa-ld Berg,
nolf LiTTetorpt otto Husvik og Rolf nagTund.

L9s2

Halden Skiklubb og Turistforening stod som arra\9ør av KM i
stafett den 15. juni 1952. Samlingsplassen og målområdet var ved
Ådalen ved Kløsa. Kartet var i målestokk t'.25.000 med
ekvidistanse på l-0 meter. Degernes ble nr. g, på laget deltok:
Magne Aanonsen, Otto Husvik og RoIf Lilletorp. Magne Aanonsen
vai urutinert og kom ikke blant ae 10 beste på førsLe etappe. På
andre etappe ble Otto Husvik nr. 2t mens Rolf Lilletorp fikk
tredje beste tid på spurtetappen.

Orienteringslaget Flaggtreff arrangerte nattløp ved Ørje den 18.
oktober i L952. Start og må1 var ved Bøndernes Hus. Det var
parvis start og 37 av disse fulIførte.

Nr. 2z Otto Husvik og Roald Berg
Nr. 252 Rolf Lilletorp og Kristian Strand

l-9s3

I en lagstafett "Gjennom Indre Østfo1d"
L7 av disse fullførte. Degerns ble nr.
etapperekkeføIgen var: RoIf Lilletorp,
St,rand, Aadne Aanonsen, Magne Aanonsen
gikk fra Grimsrud i østre Trøgstad til
Rakkestad.

var det påmeldt 22 lag,
5. Laget nevnt i
Otto Husvik, Kristian
og Roald Berg. Stafetten
Husebyhytta ved Gjulem i

Den 24. mai 1953 var det landsdelskamp mellom Østfold og
Dalsland-Bohuslan. Kun Magne Aanonsen startet av våre løpere, 09
han fikk en hederlig 9. plass.
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Flaggtreff hadde nytt nattløp den 7.
fra Bøndernes IIus i Hær1and. 33 av 2L
forferdelig vær, med kraftig regn og
Kristian Strand ble nr. 19.

november i L953, denne gang
lag fullførte i et

sterk vind. Otto Husvik og

I L954 dukket det opp et nytt navn i gutteklassen, nemlig Nils
Nilsen.

Interessen for o-sporten dabbet imidlertid utover på 50-ta11et.
I årsmeldingen for 1955 meldes det om liten interesse for
sporten. Men 5 ivrige startet i mange Iøp og i flere
kretsmesterskap, dette var Nils Nilsen, Ove Eng, Ivar NøIand,
Reidar Kirkeng og Ole Husvik. Nils Nilsen fikk flere 1. premier,
og ble uttatt til å representere Østfold i tttl for junior.

En gruppe på 5-7 gutter var svært aktive deltakere i o-Iøp. Bak-
på lasLeUilen til Kristians Strand fartet de Østfold rundt for å
være med på konkurransene. Kjente navn fra den tiden er: Egil
Førrisdal, Kjell Kristiansen, Nils Nakkim samt Tor Lund og Ivar
NøIand. De to sistnevnte deltok også i NM først på 60-ta11et.

Størst var oppslutningen om o-Iøpene fra midten av 1960-årene.
Da oppnådde også lagets løpere de beste resultat€rre. Det var nye
navn som stilte, Karl OIaf Orud, Tormod Eng, Reidar Jensen og
Kristen Lund. De deltok på mange steder i større løp og gjorde
mange yppelige prestasjoner. I 1968 oppnådde Iøperne fra laget
35 premier i nasjonale og internasjonale Løp, derav 2
førstepremier. Men den som skapte mest blest om o-sport i
Degernes var nok KarI OIaf Orud.

KARI OI,AF ORUD

Karl olaf orud Nlf 1967 i eimla.
Era venstre:
Nr. 3.' Karl oTaf orud, DIL
Nr. 2: KjelT Winter, våTerenga

Han var en meget god løper som begynte tidlig, og alt i sine
første kretsmesterskap viste han gode takter. Tilsammen sikret
Karl OIaf seg 3 KM-guIl i orientering. Den største bragden
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gjorde han nok likevel i L965 da han vant NM ved sjåstad i
Nord-Odal. Irløypa var 9r8 km med 12 poster. I menn jr' deltok 93

i;Gr;_-i "r, kirivskarp iconkurranse. Favorittene ledet ved f ørste
*åiåå=t"sjon. Men veå z. meldestasjon_hadde et nytL navn dukket
åpp pa 2.-p1ass, nemlig Karl OIaf Orud. Favoritten Sten
iåiiunårtcvis-t ledet, men Karl Olaf fikk etterhvert kontakt. Sammen

med en gruppe på i-A 1øpere holdt Sten og KarI OIaf føI9e de"
neste a-poilenå. Ued faiten på topp lyktes det for vår mann å
sikre seg seieren.

At NM-seieren ikke var noen tilfeldighet viste KarI Olaf Orud
{i"i etter, da han ble nr. 3 i NM, samme året blir det 4. plass
i vla og 6. plass i Nordisk ltesterskap for juniorer.

I Lg75 og Lg76 sikret KarI olaf orud seg ? annenplasser i
is]å"g"iå"-i sverige. Andre gregllsjonei i Iøpet av karrieren
,r.t L: plass i ',Solo-Iøpet" i L969, dengang.Norges største
o-Løp. Samsle året ble hån nr. 6 i åpent sveitsisk mesterskap.

Bak KarI Olaf var det også andre aktive, selv o1 de ikke
6;"eeaE aå samme resultatene. Tormod Eng -og Kristen Lund tok
iin'iafertid også godt for seg på premiebordene i mange LøP' Denne
t;f;;;-;tgiåiåå åsså et insf,rirrtårkorps som fikk manse unse med

seg i o-sPorten.

At Degernes I.L. og?å kunne arrangere o-Iøp fikk vi bevis for i
igl a åa tagei Ufe fifaelt Ntr[ f or junior . ?10 løpere stilte til
start tordefi pa-r-t fi"="t, herrei 17-18 år, heirer 19-20 år og
damer L7-18 år-. Det var også S forskjellige Løypetz 7 kmt L0'5
t* og 5rS, L*: oisse gikk-i meget velslenåe terieng med åpen
skog og fin skogbund-

Samlingsplassen for mesterskapsløPelg var pi jordene på Lannem,
og sekietariatet hadde sin pl?ss t fjøset på Sandtorp' Løypene
giLk tå kartet som dekker områd9! 9]rd for Hansedalsveien, øsi--

ior Såndbekkveien, nord for Sandbekk - Hivannsveien og vest for
ii":å" Hivann - søIvskudt. Kirkeng skole ble benyttet til
årr"i""tting for gjestene, damene i 1958-bygget. og herrene i
gymsalen. Åft fuigerte perfekt, bortsett fra at det var for
iit"n kapasitet på varnitvannsanlegget. Varmtvannet rakk til de
første tbO, *"n -="r,"re b1e det mei-elIer mindre kaldt vann i
dusjene.

Også året etter var det stor aktivitet i o-grupPa_. Ifølge
åisberetningen deltok det degernesløpere L 26 konkurranser,
antal1 star[er var 168, mens-32 premier gikk til Degernes- Av de
mange gode prestasjoner nevnes at Lise Aamodt tok to 1. plasser,
åg i"=iff Såott en 1. plass. Disse resultatene førte til at Lise
nåmodt ble ranket som nr. 2 i Østfold i klasse D2LB i L975- Den
22. juni Lg75 arrangerte Degernes I.L. krets o-løp med ca' 400
startende.

o-sporten i laget, gikk som vi skjø9ner i store bølgedaler.
Ettårhvert samlet åndel o-sportsfolket seg i Skaukameratene
o-Iag, som siden stiftelsen-har fanget opp interesserte i denne
sporfen fra hele konununen. Orienteringsutvalget^i Oegerltes I.L.
ble ikke formelt nedlagt, men eksisteite endel år kun på
papiret. Idag hersker ået ve} ingen tvil om at o-sporten er best
i,jånt med å iære samlet i en klubb i kommunen'
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At Degernes f.L's orienteringsløpere og ledere har markert seg
positivt, er det faktum at Otto Husvik og Ivar Nøland er
opptatt i "skaukarenes K1ubb" et bevis på. Dette er å regne som
en heder som henger virkelig høyt blant o-folket.

rFyxt I NoRGES crocr_ oppxlLrlc reso

Ekvidistanse 30m
Misvising 6"rest l940

0oso' iist 0slo

Målestokk I' 100000
1 cm på kotet - I lsn r muka 

5
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13 ISHOCKEY

Utpå 60-tallet begynte endel i laget å interressere seg for
ishockey. Loft og stabbur ble "rensket" for skøyter r og
Lilleruåverkstedet fikk jobben med skøyteslipingen.

Første bane var på brønnen i "Sagaby'n" ved Degernes Kirke"
Målburene som ble benyttet var hjemmesnekret.

Kristian Strand var en ildsjel, og han fikk til en bane i
sydenden av fotballbanen meå vanntilførsel fra Skarpholdttjernet
Hår ble det også satt opp vant. Isforholdene var gode så lenge
det var tilstrekkelig ka1dt.

Det ble også leid timer i sparta Amfi og stjernehallen.
Degernesdrosja fraktet ti1 og fra-

Etterhvert ble ishockeybanen overflyttet til asfaltbanen ved
Kirkeng sko1e.

Ishockeygruppa gikk god.t en tid r og det blir hevdet at i de
beste åi;Iå-Oegerneå 1.L. Iikt med Sparta og Stjernen i en av
de aldersbestemte klassene.

Ishockeyutstyret var kostbart og guttene måtte klare seg med
minimum av det påbudte, inntil det var skrapt salnmen nok penger
til innkjøp av helt draktsett. Dette var nettopp tatt ibruk da
nådestøtet kom.

Dårlige vintre gjorde det nær sagt umulig å trene i friluft r og
halleie ble kostbart. Etter ett tap i Stjernehallen 40 L, ble
gruppa nedlagt.

Erkjennelsen var at uten isha11, var det umulig å få trent
såpåss at det var mulig å stille et Iag på beina som det var
forsvarlig å melde på i seriesystemet.
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t4 TRIM

Mosjonsløp b1e arrangert flere år på 80-ta11et fra
Hellerseterområdet, ett år gikk arrangementet også fra HeIIer
gård.

Vinterstid b1e det i starten av 80-ta11et arrangert
aktivitetsdag i nordenden av Langen (Trondsæter) med skirenn,
pilking og natursti. Dårlige vintre satte imidlertid en stopper
for dette arrangementet.

Senere har Trondsæter blitt utgangspunktet for "Høgnipen Rundt",
som awikles en søndag i august/september. Sist høst ble
trimarrangementet awiklet for for 4. år på rad. "Høgnipen
Rundt" er et turarrangement, hvor det er lagt opp til en
natursti r og en skogstur langs alternative stier, som
gjennomføres i den enkeltes eget tempo. Skogsturen går på stier
som passerer boplassene ved Rørmyr, minnesteinen for
våpenslippet under kri-gen t og tårnet ved lløgnipen. På disse 4
årene har mer enn 500 deltakere stilt til start i dette
arrangementet.

I de siste par årene har Degernes I.L. også hatt arrangementer i
aksjonen "Folk i Form tiI OL*. Sist år ble arrangementet på
forsommeren også lagt til Trondsæter, hvor et allsidig
aktivitetsprogram måd natursti, joggeløype, kanopadling og fiske
stod på programmet. Også denne onsdags ettermiddagen var det mer
enn 60 deltakere.

Etter oppfordring framkommet via et samarbeid mellom Østfold
Idrettskrets og Bispedørnmerådet startet Degernes menighetsråd,
Aas 4-H og Degernes I.L. i L976 opp med gudstjeneste på
Linnekleppen på sensonmeren. Dette er et populært arrångement,
som trekker mange ut av godstolen. Degernes I.L. er såvidt vi er
kjent med, det eneste idrettslaget i kommunen som har fulgt opp
oppfordringen om å inngå et slikt samarbeid med kirken.

Fra begynnelsen av 80-ta11et har det hver vintersesong blitt
holdt dametrim i gymsaren på Kirkeng skole. De fleste-årene har
det også vært "gubbetrim", men oppslutningen har skrantet de
siste årene.
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15 ADI,IINISTRATM
OPPGAVER

15.1 INNTEKTSKILDER

BII,I,ETTINNTEKTER

Fra den første kassadagboka kan
desember l-933 kom inn kr. 8125 i
skøyteløp. Den 4. april 1934 ga

det leses at det den L7.
billettinntekter fra et

et terrengløp en billettinntekt
på kr. 4t3a.

Det var inntekter fra alle arrangementer r og fotballbj-llettene
var tydeligvis i vinden. Dingtorpjordet på andre siden av
riksveien fungerte som "gratishaug".

Tidene endrer s€9r og nå er billettinntektene i Degerneshallen
fordelt mellom Østbyda og Degernes etter en avtalt
fordelingsnøkke1 .

KIOSK

Den L1. juni l-938 fikk E. Lund handelsrett på "P1assen" mot et
beløp på-kr. 75,-. Året etter økte avgiften-til kr. 1O0r-.

Degernes I.L. har også drevet kiosken på dugnad. Ingrid Husvik
hadde i årrekker ansvaret.

Nå driver Degernes r.L. og Østbygda r.L. kiosk i Degernesharlen,
hvor inntektene bir fordelt etter dugnadsinnsatsen.

DAIISEFESTER

Den 27. januar 1934 gav en fest en inntekt på kr. 12gt3}t også
dette i følge den første kassaboka.

Fester ble hordt både i Bøndernes Hus, og etterhwert også ute på
"PIassen".

Luftgeværskyting var dansefestens faste føLqe, og i Bøndernes
Hus var "banen" i veslesaren. Men man skjøt også utendørs på
"Plassen".

De senere år har dansefester ikke vært stor inntektskilder,
Fl:". på grunn av kostbar musikk. Men Degernes I.L. har 3 ganger
blitt tildelt juleballet i Herredshuset (Kulturhuset) i
Rakkestad. Disse festene har vært tildels betydelige
inntektskilder.
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Populært arrangement som ga god inntekt til Degernes sine
allsidige idrettsstjerner. Leif Larsen var tryllekunstner
med kunstnernavntet LURAMILLO. Dette ble et velkjent innslag på
mange arrangement.

BASAR

Noen b1e arrangert, men vanskeligheter med "å hamle opp" med
Sykepleierforeningens "3-dagers", gjorde at det å holde
basar ikke var noen stor inntektskilde i laget.

IDRETTENS DAG 3.6.I.945

Dette var en sportslig og økonomisk suksess, da det kom inn hele
kr. 1.400.

øKONOMIGRT'PPA

I vedlegg til protokollen finner vi halvårsberetningen for
økonomigruppa, og her opplyses at det i halvåret 1949 ble
avholdt 3 aftenunderholdninger som ga kr. 920 i inntekt. På
basar kom det inn 943,14, slik at gruppa skaffet tilveie
1.863tLA. Økonomigruppa bestod av: Anne Helga Gangnæs, Ingrid
Kirkeng, Ruth Fredrisken, Rolf Haglund, Trygve Lannemholen og
Bjørn Sikkeland.

KORNINNSAII{LING

Ble brukt som et inntektgivende tiltak både på SO-tallet og
senere, d.v.s. så lenge kornet ble behandlet i sekker.

Det har også vært avholdt papirinnsamlinger, og mange
forskjellige IoddsaIg, herunder bI.a. de årIige
forbundslotteriene .

Degernes I.L. har også vært tilstede med forskjellige salgs-
framstøt, ved Julegateåpninger og "langdager" i Rakkestad
sentrum.

Annet hvert år har Degernes r.L. inntektene av salget på 17. mai
i Degernes.

BINC,O

Den 3. februar 1979 startet Degerns og Østbygda i samarbeid
bingo i Bøndernes Hus. r tillegg t.ir bingo bl-e det også tirbudt
bingospilret 2L og kiosksalg. Dette ble en betydelig og sikker
inntektskilde, som helt klart gjorde Degerns r.L. i stånd tir å
satse på de ardersbestemte grupppene innen laget. Et betydelig
antal-I personer stilte på dugnad i Bøndernes Hus hver Løidaq.-
Senere ble bingoen flyttet til søndager. Det var også salg åv
vafler, kaffe, brus og pølser.
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Og i L991 innledet Degernes f.L. og Østbygda I.L. samarbeid med
Rakkestad Skolekorps om bingo i Rakkestad kulturhus. Man flyttet
dermed bingovirksomheten fra Degernes til Rakkestad, der det nå
er bingo hver søndag ettermiddag. Dette har vist seg å gi et
adskillig bedre økonomisk utbytte, enn den siste tiden man drev
i Bøndernes Hus.

RUDSKOGEN BILTETPOOIJ

I to år deltok laget med å stille billettvakter på det nye
motorsenteret. Tiltaket ble kuttet ut i sesongen l-9937 p.§.å. at
styret fant at det ikke gav store inntekter. At vaktene som
flere andre av laget,s tiltak, foregikk på helgedager avgjorde
saken i denne omgang.

IIOIITARKEDET

De siste 10-årene har vakttjeneste for billettkontoret under
Momarkedet gitt en vesentlig og god inntektskilde.

VAKTTJENESrE

Laget har flere ganger hatt vakttjeneste under arrangement som
"Rakkestad i Sentrum" og "Markens Grøde".

Degernes I.L. stilte vaktmannskap under en trekkspillfestival
(NM) som ble arrangert på Momarken i slutten av 80-åra.

LOPPEUARKEDER OG KARNEVåI,

ble arrangert på 80-ta11et,
til Degerneshallen.

men da gikk de betydelige inntektene

SPONSORER

Rekl-ameinntekter på drakter, rekrame på birer og på fotballbanen
har gitt inntekter opp gjennom de siste årene. i åe ca. 10 siste
årene har laget hatt en fast hovedsponsoravtale med stedets bank
og forsikringsselskap.

L5.2 FRA EN GENERALFORSAMLING

Vi siterer fra et avisutklipp fra 1938:

"Degernes rdrettlag hadde igår ordinær generarforsamling i
Bøndernes Hus under rederse av formann p. Harlem. ca. 30 avlagets medremmer var fremmøtt. Årsberetningen og regnskap blevoplest og godkjent. Av beretningen vistes at raget i årel hararbeidet godt. Laget hadde i året utført det enåstående arbeid å
få sin bane ferdigr 09 endog satt den i så god stand at den er
en av de beste i hele indre Østfold. Laget har for tiden ca. 90
medlemmer.

Det ble etterat årsberetning og regnskap var oplest, foretattt
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va1g. Til ny formann efter Peder Harlem som nu gikk av, blev
valgt Arne Glosli. TiI ny kasserer b1e valgt Klaus Førrisdahl.
Ti1 styremedlemmer: Ole H. Fje1d, Erling Lund, Hans Hoff.
Varamenn: Karsten Skåden, Olav Li1le-E1nes.

Til ski- og skøiteutvalg ble valgt: Harald A. Bakke, (formann),
Bjørn Sikkeland og Peder fjeld.

Friidrettsutvalg: Hans Hoff , formann, Th. Lil-l-erud, Knut Harlem.

Fotballutvalg: Peder Harlem, formann, AIf Pinås, Ole H. Fjeld.
Banekomite: Oddv. Kirkeng, formann, Peder Fjeld, Odd Lund.

Billettører: Th. Stensrud, Ole Li1lerud, Olav VOId, Trygve
IIarIem.

Materialforvalter: Peder Harlem.

Revisorer: Harald A. Bakke og Peder Har1em.

Festkomite: Hans Husvik, Torbj. Lilletorp, OIe Lil-lerud, Nanny
Siggerud og Margit Stubberud.

Komite for "luftbørsa"; Ole Iversen, Kirkeng formann, Knut
Harlem, Johan Sikkeland, Rolf Dramstad. Guttelagsleder: ErI.
Uttisrud.

Det blev etterpå utdelt diptomer til årets klubbmestere i de
forskjellige øvel-ser.

Det blev til slutt en del diskusjon om opførelse av et klubbhus
på plassen. Noe vedtak ble det ikke truffet, men det blev
henstillet til styret å ta sig mest mulj-g av saken. "
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15.3 HEDER vED 25 Åns JUSTLEET

FøIgende hadde gjort seg'fortjent til pokal og
ved feiringen av 25 års jubileet.

rosende omtale

* Hara1d Løken
* Otto Husvik
* Leif Larsen
* Asbjørn Sikkeland

* Ragnar Haglund
* tro1bjørn Svendsen
* RoIf Lilletorp
* Eans Stansaas

På et styremøte den 2L.L2.58 ble det som sak 3 vedtatt å utgi
25 års båretning. Redaktør for denne var Kristian Strand.

15.4 ÆRESMEDLEMMER

EARALD IøKEI{

Lagets stifter og formann i tilsaursren 4 år. Han var en ildsjel
oo-atlsidiq idrettsmann. Han benevnes som uttretttelig i sitt
.iU"ia med-å lage stevner r og sørge for at det ble holdt, Prøver
for svømmeknappån, gangmerket, sykkelmerket og skøytemerket.

Han tegnet Degernes idrettslags første emblem-

St r and

KRISTIA}I STRAND

Kristian b1e utnevnt til æresmedlem den 3. desember
lagets 5O-års jubileumsarrrangement.

Han har vært formann i Degernes I.L. i tilsammen 12
allerede i 1935 nestformann.

Kristian var en allsidig idrettsmann med o-løp som
favorittidretten. Han var en ildsjel hva klubbhus og
angikk. Strand fikk også anlagt en ishockeybane"

Kristian gikk bort i L992.

1983 på

å., og var

Harald Kristian

bane

'4*/.{)r-,*,
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15.5 FANE

Ny fane: biTdet er tatt
Stensrud, fanevakter er
ser vi Tagets daværende

\

17. mai 1984. Fanebærer et Thor
sine Kristjansen og Heidi Dahlen. Bak
styre.

l;,.:'
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På styremøte den 29. april L947 b1e det vedtatt å forsøke å
framskaffe ei fane tiI idrettslaget. Laget henvendte seg
til Harry Olsen om utføre1sen.

Halvårsmø|ue1u den 4. mai L947 vedtok som sak 3 å velge Ragnar
Ilaglund som fanebærer. Som fanevakt oppnevnte styret Ragnhild
Solberg og Sigrid Lilletorp.
Fanen ble sannsynligvis benyttet for første gang L7. mai i 1947.
[ten sikker dokumentasjon har vi fra 1. pinsedag L947, da den er
avbildet i et opptok i Torsnes.

Denne fanen var "forsvunnet" i lang tid, inntil Thor Stensrud
tilfeldig kom over den "i en tull" i fyrrommet i klubbhuset. Den
var da i en elendig forfatning, men ble tatt vare på etter beste
evne.

Til 50 års jubileet fikk Ranveig Graff i oppdrag å lage ny fane,
med den gamle som modell. Hun brukte broderiteknikker og
applikasjoner ved kopieringen. Alt mønster er identisk med den
gamle fana, bortsett fra emblemet, som er det emblem som brukes
idag. Dette er forøvrig tegnet av Thor Stensrud.

I.5. 6 TRANSPORT

At transport til og fra idrettsarrangementer har vært en
krevende oppgave opp gjennom årene r ar det mange bevis på. Laget
har også sikret seg godkjennelser på transportårdningenå fra åe
rette myndigheter. Det foreligger et brev fra Statens vegvesen,
bensinkontoret i Sarpsborg datert 21,. oktober 1,948, der det
heter at:

" Hr1 tirlater seg å meddere at de kun kan gis kjøretillaterse
med buss eller l-astebiler med godkjent benkearrangement, for
aktive idrettsfolk til stevner, hvor de selv skal detta. For
private personbiler kan ikke gis kjøretillatelse.,'
Dette var som en forstår, i dager da det var bensinrasjonering.

T5.7 STYRESAK

1958 var en problemtid i Degernes r.L. på et styremøte den 29.
november, møtte fra kommunen Herredsagronom Arnå Norda1 som
var varaordfører, og fra ungdoms og idrettsutvalget møtte Janstoreheier. saken gjardt regnskapet og organiseringen av etstyre fram til det ekstraordinære årsmøtet

utgangspunktet var at man i kommunen, ikke uten videre virre
godkjenne det framlagte regnskapet. Men ut fra møtet kom detpositive uttalelser, om at kommunen ville stille seg postiv tilå gi titskudd, dersom laget fikk bragt. orden i regnåråp"r. ogvalgt et fulltallig styre.

Foranl-edningen ti1 problemene var dalende idrettsaktivitet, ogutgifter med utbyggingen av ishockeybanen. på det ordinære
årsmøtet, hadde det håller ikke rykkes å få valgt et furrtalligstyre. Eør møtet med kommuen kom i stand, rå det en trusser om
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at det ikke ville bli gitt kommunale tilskudd til driften.

Erling Skammelserud og Roald Berg møtte også ved et tilfelle i
kormnunen, etter innkalling fra rådmann Afdal. Laget var
insolvent med en gjeld på kr. 25.OOO. På det ekstraordinære
årsmøtet ble det etableit fulltalIig styre med Erling
Skamurelsrud som formann

Etter hvert kom de formelle ting i orden t og bevilgningene fra
kommunen ble igjen stilt til rådighet. Idrettsaktiviteten kom
igang igjen, og- økt'e jevnt utover i 1970-årene, under en fast
Iådelse. protokollen fra denne vanskelige perioden i slutten av
5O-årene til utpå 70-ta11et, er den enester som nå ikke har
kommet til rette.

STYRET I DEGERNES T.L. 1983
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ETTERORD

,'Komiteen for 6o-årsberetningen" takker Degernes Idrettslags
rLyi" for den tillit vi ble vist ved å bli tildelt denne
interessante oPPgaven-

Beretningen bygger på protokoll"t, _journaler, korrespondanse,
årsberetåingei, -diplomer og avisreferater. Dessuten
Oågå;""meaiemmers- erindringer mottatt ved personlige besøk,
telefonsamtaler og brev.

Bildematerialet bærer noe preg av alder t og at det meste er tatt
med enkelt amatørutstYr-

Vi vil takke ALLE som har bidratt med stoff og bilder uten å
nevne navn. En spesiell t,akk rettes t,il Arild Foto, Rakkestad
iår- rr"irrillig njåfp med bildestof fet, Sigurd Normann Knold for
iif f,i"fp u,eå tiytcicing og Tore Stensrud for-redigering og

"iii"å"rLeid. 
eIL har-vært like viktig for å g)øre denne

beretningen mulig.

November L993

Aø*Y 0t* l/ø^/
Roald Berg

Solveig Konglebæk Asbjørn Sikkeland

Otto Husvik

Thor Stensrud



Forord.
Det er et slaelffaftis Desernes IL med svært høy aktivitet som fyller 75 år den 3. desember 2008. Og dette
- slagkaft o[lrr4y åktiviiet - er kanskje nettopp-hva som har preget lagets første 75 br.

I lane tid var det først og fremst individuelle idretter som utgjorde aktiviteten i Degernes IL. Norgesmesffe
har v'i hatt både innen ofrentering og friidrett, prestasjoner det selvsagt står stor respeli:t av og som har satt
Degernes IL på idrettskartet for åll framtid.

De siste årene er det imidlertid lagidrettene og kanskje spesielt håndballen som ha{ 
"t$qtt 

hovedaktiviteten i
Dåe-J*isiI. Hva håndballen og Degerneshallen betyr får bygda y{r fikF vi et bevis på for kort tid siden- Da
Øsffold Handballkrets ville utestenge Degernes IL på grunn av misforståelser rundt dommere, var engasJe-

mentet i bygda stort.

Vi fikk medhold fra Norges Idrettsforbund i at dette vax en urimelig avgjørelse. ldrgttqfgrlundet la press
på N*eåJ UanaUatfortilna for å sørge for at utestengelsen ble opphgvE. O_g_ Handballforbundet beordret
'tta"aUittt«-etsån til å omeiøre vedtak-et. Dette berørtJsambygdin-gbr i alle al-<lre og viste at håndballen og
Degerneshallen på mangdmåter er pulsen i bygda.

I:il'iiliå',"å:,x',:J,ifib:'-'Sislt'rå??lJs[1"Jg#,Lx';f:,åiffi?'å".ffiY'J,Lt*,,:l1,tliiiliu.lffi,ft'å1.,
finner d[ ilJ<e hos oss.

Når det er sast skal det oeså innrømmes at vi ikke al<kurat har arnbisjoner om å få fram et eliteserielagi -
ianaUil.-Me-n kin vi levEre spillermateriell til eliteserieklubbene, efvi både stolte og svært godt fornøyd..-
Klarer vi å kombinere dette d,?d å være et sportslig hjem både for de som vil satse videre og for de som vil
drive sin idrett på et lavere nivå, ja da er vi iler jeg-mener vi skal være.

ØivndLunde
leder i jubileumstuet 2008

STYRET I J(IBILEUMSÅRET 2OO8

I

fro venstre: Ellen Marie Syverstad, Katrine Sørlie, Tor Nakkim, Knut Erik Norli, Øivind Lunde, Øyvind Westod

Ledere de siste 15 år:

1994: Per Konglebæk
I 997 : Per-Bjørn Andersen
1999 - 2000: HildegunnAamodt
2002: ØyvndWestad

7995 - I 996:Freddy Aamodt
1998: Arbeidsstyre
2001: Arbeidsstyre
2003 - 2008: Øivind Lunde
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60-årsjubileet ble markert med en stilig fest i Bøndernes Hus, med middag og dans.

Jubileets høydepunkt var utnevnelsen av to Æresmedlemmer, Thor Stensrud og Otto Husvik

Thor Stensrud har designet Degernes Idrettslags nåværende emblem. Han var i sin tid aktiv utøver både på fotball-
banen og i skiløypene og preparerte i mange år skiløypene.

Han har vært trener for fotball, ski og handball, og fulgte håndball-laga til FrejaWorld Cup i Randers i mer enn 10 år.

Hvor mange ganger han bar DIL-fana i 17-mai toget var det vel bare han selv som visste.

Han bærer hedersnavnet "Dugnadsgeneralen" etter sin formidable innsats med lysløype og idrettshall.

Thor gikk bort i 2003

Otto Husvik var med på å bygge DIL's Idrettsbane som sto ferdig i 1938. I ungdommen var han aktiv i fotball, ter-

rengløp, friidrett, ski og orientering. Han har deltatt i NM på ski og er opptatt i "Skaukarenes Klubb", en heder som

henger høyt blant o-folket.
Han var aktiv i lagets styrende organer, og aktiv i alt dugnadsarbeid. Otto gikk bort i 1996

Æresmedlentmene samtnen med påtrop-
pende leder Per Konglebæk (til venstre),

avtroppende leder Reidar Lund (til hø1,re)

og DIL's store orienteringsløper Karl
Olaf Orudforan.

Thor Stensrud (til venstre) Otto
Husvik ( til høyre)

Styret og innbudte §ester har begtnt å benke seg

t i I j u b i I eum s b iddagen.

Otto Husvik mottar blomster av Solveig Konglebæk etter
at Reidar Lund hadde overrqh Æresmedlemsbeviset.

Thor Stensrud mottar ,0resmedlemsbeviset av Reidar Lund.
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OL - Ilden giennom Degernes den 7. 2. 1994.

.rL

Over venstre: Thor Stensrud møttefram ved SJaget i Degernes og tok imot Eivind Haglund som løp etappe 054 og Lilly Karlsen

som løp etappe 055.

Over: Kjell Grimsrud stor klar for å løpe etappe 056, men ble først interjuvet av representanter fra Radio Rakkestad som hadde

direktesendingfra stedet. Fra venstre: Marit og Egil Lande og Hans Biørnstad.

Over høyre: Kjell Grimsrud legger ut på sin etappe, fulgt øv en fra alrangørene. Nordheim Pensjonat i bakgrunnen.

(Jnder Venstre: Kjell Grimsrud i godt driv oppover "Nordbyhælla" sammen med sinfølgesvenn.

&,

§ Wettgritn§trud
har deltatl i Fakk€htaletren og utlon det

ærefulle oppdaget mcd å barc den

olympiske ild 6n etappe under dcns ferd ln

Morgedal 0g ttm til Lillehammerogapningen

av dt XVil Olppiskc Virlcrlckcr 1991.

\4 takker deg for lln inNats i Eod

olympisk ård.

T'AKKELSTATETTEN TlL LILLEHA}lI{BR Ot,'91
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Mørsj

Degemes Trimlag hadde i 12 år anangert en turmarsj, Trollmarsjen, som sto i fare for å bli borte da primus

motor Kristian Strand gikk bort.
Degernes Idrettslag besluttet på årsmøteti 1992 å melde seg inn i Norges Folkesportforbund, og "overtok "
Trollmarsjen. Laget fikk i den anledning besøk av visepresident i Norges Folkesportforbund, Jan K. Martin-
sen

Første marsj i DIL- regi var 2.mai 1993.

De 312 deltagere som stilte til start kunne velge mellom 5, 10, 20 og 35 km lange løyper.

Start og mål var ved Degerneshallen. 30 funksjonærer var i sving.

I tillegg til vanlige løypemerker ble løypene merket med gårdsnavn. Merkingen kunne være stri tørn, og det

bør nevnes at i 1996 foregikk den i snøbyger!

Trollmarsjløypene har hatt flere traseer, men den lengste løypa gikk alltid til Linnekleppen

Det ble også merket en "Barnevognløype" pit2 km. som gikk rundt i Degernes sentrum.

Kr.Himmelfartsdag i 1999 ble Trollmarsjen arrangert for 19.gang. Det var kun 84 deltagere mot 125 deltage-

re i 1998 og 193 i t997. 16I i 1996,274 deltagere i 1994

I de 7 årene som DIL har hatt ansvaret for marsjen har det deltatt 1385 turmarsjentusiaster, en gjennomsnitt

på 198. Det er få lokale deltagere. De fleste er tilreisende fra kommuner både i
og utenfor Østfold. Arbeidet med arrangementet er fordelt på positive ildsjeler som føler at de nå får lite
igjen i forhold til innsatsen.

Trollmarsjen ble nedlagt og DIL meldte seg ut av Norsk Folkesportforbund.

Fredsmørsjen 1995

Som eneste idrettslag i kommunen med turmarsj på programmet ble DIL tekniskarrangørfor Freds-

marsjen den 8. mai. Per Konglebæk var DIL's representant i den kommunale komiteen for markering
av "Frigjøringsjubileet". Arrangementsdagen var 12 funksjonærer i sving. FreddyAamodt fungerte

som kontaktperson overfor skolene. Klassestyreme bisto med den praktiske gjennomføringen. Tidlig
på dagen gikk 935 skoleelever og lærere fra hele kommunen marsjen som var ca 4 km lang og lagt
i området Fladstadparken - Veisentralen - Speiderhytta, med start og innkomst på Ungdomsskolen.

Arrangementet på ettermiddagen hadde start og in:rkomst ved Hjemmefrontmuseet. Deltakeme

kunne velge mellom 4 og7 km løype. Sistnevnte gikk ut om bautaen ved kirken og i vakre omgivelser ved

Rakkestadelva. Det ble registrert 302 deltagere.

En pin, nesten identisk med medaljen som ble delt ut for 50 år siden, tilfalt alle som fullførte marsjen.

DIL sa seg svært fornøyd med at ca.l240 personer deltok i en marsj til minne om fredsdagen i 1945

Ifølge Østfold Idrettskrets hadde DIL det beste opplegget for Fredsmarsjen, og flest deltakere.

Østfold Idrettskrets anbefalte Norges Turmarsjforbund at DIL skulle tildeles premie for dette vellykkede
arrangementet.Norges Turmarsjforbund tildelte DIL sportsartikler til en verdi av kr.5ooo,-

Fredsmarsjdeltakere få sin Minne-pin av Alf Finseth og Aslaug Haglund.
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ski
Ol-vinteren1994 ble det til stadighetkjørt opp løyper som snødde igjen, men det endret seg under OL. Da

var det sol og gnistrende føre!

Skigruppa ble nedlagt ll.5.lg94,men laget skal fortsatt ha en representant som skal være ansvarlig for ski-

aktiviteter og vedlikehold av lysløypa.

Lysløypa og skiløyper btir kjørt opp rundt omkring i bygda med snøscooter når det er snø nok for det.

Snøcooteren har DIL sammen med Skaukam og Østbygda IL og den står iØstbygda.

De senere årahar Kjell Roger Strøm Olsen og Ronnie ØbergværtIøypemestere.

Vinteren 2006 var det ypperli g føre, og det vat løypet på kryss og tvers i hele bygda.

Lysløype
I lgg4 og 1995 ble det kjørtpitbark fra saugbruksforeningen, Halden.

Ved opprustning de senere år er det brukt hoggflis.

Bildene viser noe av dugnadsinnsatsen ved opprustning av Lysløypa i 1994.

Over til venstre:
Lastebil tipper bark og traktor med skjær er klar for
å jevne den ut.

Tor Konglebæk (til venstre) og Eivind Haglund.
Over:
Fra venstre: Kari Rud, Aslaug Haglund, Svein Lil-
letorp og Erik Bull.
Venstre:

En dugnadsgjeng tar en velfurtjent rast med "kjøpa-

snitter" på saga på Stentorp.

Fra venstre: Alf Finseth, Henry Titterttd, John Heen,

Aslaug Haglund, Eivind Haglund og Erik Bull
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B øneønlegg for fotball.
I 60-års berefiringen snek det seg inn to beklagelige feil angående åpningen av Idrettsplassen.

Sitat:" Åpnet med fotballkamp 2.pinsedag 1937" og "Hjemmelaget seiert i debut-kampen."

Det var et stort oppslag i LOKALPOSTEN den 8.6.1938:
En flott åpning av Degernes nye idrettsplass 2.pinsedag, den 6. juni 1938.

Varteig vant pokalkampen i fotball i hård konkurranse med Degernes Idrettslag.
(Lokalposten var en uavhengig avis for Rakkestad, Degernes, Aremark, Varteig og omegn)
Hermed ansees feilene for rettet.

I l99l ble det et samarbeid med Østbygda Idrettslag om fotball. Nå fikk "Fotballfolket" to baner å boltre seg

på. Etter hvert ble Monserud-banen kamparena, og Degernesbanen har blitt lite brukt.
I2008 valgte DIL å selge Idrettsplassen gnr l43bnr 12 til Stein Stensrud for kr.240ooo,-.

I1992 startet arbeidet med å anlegge en grusbane med flomlys ved Degerneshallen. Den ble ferdigstillet
i 1995. Samlede anleggskostnader var på kr.915ooo,- Dugnadsinnsatsen er vurdert til kr.3ooooo,-hvilket
inkluderer ca.Sooo timer * maskiner som er benyttet gratis.

Nok engang sto degernesingene skulder ved skulder i dugnadsarbeid for DIL!
Det har i mange år vært samarbeid med Rakkestad Idrettsforening om bruken av banen, etter inngåtte avtal-
er.

Nå foreligger det planer om endringer / opprustning av banen.

DØF-fotball er ikke en egen klubb, men et samørbeid mellom DIL og ØIL

De første åra stilte et herrelag i 8 div., men i 1997 ble ikke seniorlag påmeldt, og etter det har man satt seg

som mål åha et fotballtilbud til alle opp til 13 år.

Tallet på fotballglade unger har variert mellom 25 og 36. og det betyr et varierende antall påmeldte lag i
serien.
Med så mange unger, har det også gjennom årene vært et betydelig antall voksne som har engasjert seg som

trenere og ledere. Selv om det i blant kunne være tøft, har flere av disse uttalt at de ser tilbake med glede, og
ikke ville vært årene foruten!

Mange Cuper har det blitt. De turnerte nesten hele Østfold rundt, og lederne fant også på andre artige ting.

I 1998 var DØF på Bislett og så Vålerenga mot Manchester United.

I Tveter Cup deltok DØF i mange år.

| 1999 ble her kampropet, komponert av Eirik Haglund, presentert for første gang:

" Vi er hvite, vi er blå
Vi har Tine merker på

Derfor er vi harde å slå!"
Dette kampropet har vår sponsor bitt seg merke i, og sendt inn til hovedkontoret i Oslo

Flere av lagene har deltatt på Norway Cup, og i 2003 overnattet de til og med i Lavoer der inne!
Rakkestad cup for aldersgruppen 6 -13 år ble anangert i Degerneshallen i mars i 2003 og2004.Lagfra
Eidsberg var også invitert med. Arrangementet ble meget vellykket. Det gikk over to dager, og trakk et be-

tydelig antall tilskuere !

Både i 2004 og 2005 ble det arrangert busstur til Oslo for å oppleve landskamp
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Norway Cup 200j:
Bakfra venstre:

Patric Dybedahl, Vetle Eikil Kylland, Simen Westby Knutsen, Crister Moseby Hansen, Martin Olsen Heller
Karl Petter Andersen, Tor Erik Westad, Bård Kopperttd, Morius Skarpholt Fjeld.
Foranfra venstre: Kristian Wanedt, Sigve Tveten Haug, Nicklas Sørlie, Adrian Lilleåsen.

I2006 deltok DØF i Grue-furneringen, som hvert år finner sted rett etter skolestart i august.

I2OO7 arrangerte DØF "Fotballmoro" i Degerneshallen for alle lag i Rakkestad kommune, med overnatting

for DØF- spillerne.
Da lånte RIF-turn ut både utstyr og instruktører. til stor glede for døgnerne. Dessuten ble de sponset med

pizza fra firmaet til en tidligere trenerl

I alle de år Per Helgeruds Minnecup har r,ært arransert. har DØF-lagene stilt fu11ta1lig opp

Et av deltagerlagafraDØF i2002:

,rtrrrrl

Bakfra venstre: Per Morten Elnes, Simen Westby Knutsen, Marius Skarpholt Fjeld, Sigve Tveten Haug.

Foranfra venstre: Vetle Eikil Kylland, Patric Dybedahl, Kristian Watvedt, Magnus Fredheim

89

,

)

,.lt

;I F



Keeper Sjur Andre Skarpholt.
Fra venstre: Patric Kello, Andre Sigurd Solbakken, Benjømin Angel, Andreas Haglund
Bakfra venstre: Niklas Uttisrud, Magnus Næri.storp.

Foranfra venstre:
Thomas Blte Harlem,
Kristoffer Robin
Karlsen,
Thorbjørn Skam-

melsrud
Andreas Aanonsen
2. radfra venstre:
Eirik Uttisrud,
Gustav Andreas
Strøm Olsen
3. rad./ra venstre:
Sigvart Westad,

Lars Magruts
Aanonsen

Fotballavslutning i Bøndernes Hus år 2004:
Fra venstre:
Thomas BlteHarlem,
Gustav Andreas Strøm Olsen, Patric Kello,
Thorbj ørn Skammel sru d,

Andreas Haglund, Sigvart Westad,

Sjur Andre Skarpholt, Lars Magruts Aanonsen,
Andre Sigurd Solbakken, Niklas Uttisrud,
Eirik Uttisrud, Magrus Næristorp

.a*
§TF?E

§'
§{l.å,
,'l

K



Foranfta venstre: Tom

Erik Westad.

Ken Robin
Asplund Husøy,

Kristian Watvedt

Bakfra venstre:
Marius Skarpholt
Fjeld,
Vetle Eikil Kylland,
Bård Kopperud

7-årslaget i 2008:
Foranfra venstre:
Thomas Berntsen Remme,

Elisabeth Seeland,

Gisle Sigdestad,
Preben Furuheim,
Alael Storeheier
Bakfra venstre:
Eivind Lunde,
Ola Mattis 1-erbo,
Henrik Ruggli,
Ludvig Vestby,

Astrid Vestby

9-årslaget i 2008:
Foranfra venslre:

Sebastian Sørlie Øberg,

Sander Sørlie Øberg,

Samuel Seeland,

Ole Petter Lunde
Bakfra venstre:
Edvard Vestby,

Edvard Dyrendalsli,
Ola Markus Snopestad,

Tbrgeir Lund
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Høgnipen Rundt,rno- 2oo8

Bakgrunnen for ideen om et turarrangement fra Trondsæter, var at det i lang tid hadde vært fokus på at det

var vanskelig for turgåere å finne fram til boplassene ved Rørmyr.

Det gikk noen år ut på 1990- tallet, før det kom opp veivisere fra fylkesveien og innover til en P-plass, hvor-

fra det ble merket sti til boplassene. Der satte fflkets kulturmyndigheter opp en offisiell informasjonstavle.

Under søndagsturer som medlemmer av DIL hadde sarnmen med eierne på Trondsæter på forsommeren

l99},tok ideen form. Eksisterende stier kunne merkes og ryddes, og noen traseer kunne "nyskapes". Det

kunne bli en "runde" om boplassene og tårnet på Høgnipen. Raskt ble to andre grunneiere kontaktet. De var

positive og det ble inngått skriftlige avtaler. Dermed kunne ryddingen av stiene starte opp uten særlig by-

råkrati.

Allerede det første arrangementet fikk navnet Høgnipen Rundt, og ble avviklet den 16.9.-90.

Parkering og frammøte var tunet på Trondsæter

Orientering ved boplassene sto Jens Hysestad og Inger Lise Weiby for. Førstnevnte var med under utgravin-
gene på 1960-tallet og Inger Lise Weiby var meset kunnskapsrik og engasjert i lokalhistorie. Boplassene

ansees åvære fangstplasser, og ikke faste bosetninger.

Arrangementet ble en suksess, da så mange som 183 barn og voksne registrerte seg og betalte en slant for å
gå en tur i skogen! Skogsturer er ellers helt gratisl Det var fra første srund klart at orienteringen ved boplas-

sene gjorde turen til noe mye mer enn en vanlig skogsrur.

Det kan ikke stikkes under en stol at man ikke får den helt store opplevelsen / forståelsen av stedet ved bare

å gå innom når man er på skogsfur!
Da Jens Hysestad gikk bort, overtok Evelyn Hyllestad hans plass noen år. Hun hadde ikke vært med på ut-
gravingene, men var godt kjent her pga sin store interesse for lokalhistorie. Inger Lise er også borte nå, men

i alle år er det sørget for orientering om steinalderfunnene ved boplassene. De siste åra ved Solveig Kongle-

bæk.

Jens Hysestad til høyre
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Den 11. 8. -91 ble det avduket en minnestein for våpenslippet som fant sted i området ved Høgnipen den

12.2.-45. Her 1å det en mulighet for h gtrøre Høgnipen Rundt til et enda mer innholdsrikt arrangement, ved

å la stien til tårnet gå om minnesteinen. Som tenkt, så gjort. Johannes Betgby som var med og tok imot

slippet, og Anders Buer som hadde hatt andre oppgaver i Hjemmefronten stilte velvillige opp, for å gi en

realistisk skildring om dramatikken her, denne siste krigsvinteren.
Da Anders Buer måtte gi seg, ble Arild, sønnen til Johs. Bregby med. Johs Bergby gikk bort for noen år

siden, men han hadde lært opp Per Konglebæk. I noen år nå harArild og Per gitt en korrekt skildring om

dramatikken her i februardagene 1945 til de som ønsker det.

Anders Buer og Joltannes Bergby

Fra 1990 tll -94 gikk Høgnipen Rundt under paraplyen "Folk i form til OL". Derigjennom ble det skaffet

merkemateriell og diplomer. Løypemerkene er faktisk i bruk den dag i dag, så her er det virkelig snakk om

miljøvennlig gjenbruk!

I1996 og -97 var Høgnipen Rundt et arrangement i den landsomfattende Norgesmarsjen, i regi av Den Nor-

ske Kreftforening. Dette fenget nok ekstra for frammøtet var stort disse årene.

Henholdsvis kr.10640,- og 8500,- ble sendt som deltakernes gave til Den Norske Kreft-
forening.

Fra og med år 1998 har arrangementet haff egen pin. Motivet er en del av logoen til Høgnipen Utmarkslag

som Roar Mathisen fra Sarpsborg har designet. Han ga velvillig tillatelse til bruk, og et spesialfirma har stått

for utformingen. Hvert år skal den lages i en bestemt farge, men hittil er det bare blitt åtte, fordi man er spar-

som og lager "restparty" årr om annet.

Etter hvert har det blitt samarbeidet med ulike foreninger om arrangementet. Rakkestad Hagelag har i flere

år hatt informasjon om og kontroll av sopp på tunet.

Indre Smaalenene Turistforening har lagt sin tur i lokalmiljøet til arrangementet, samt lagt ut informasjons-

materiell.
I 2003 ble "Slipp bama ut i karusellen" etablert. Styret i DIL bestemte at Høgnipen Rundt skulle være lagets

arrangement i dette tiltaket.

Den andre søndagen i september har blitt fast arrangementsdato. Det har vært strålende høstvær denne da-

gen, bortsett fra i 1998. Da var det en hustrig dag, da kun regntøy og gummistøvler dugde. Likevel var det

7 2 b etalende deltagere !
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Iløpetav årene fra 1990 har kiosksalget gitt innkomster. Overskuddet er brukt til veivisere langs landeveien

til Trondsæter, informasjonstavle i tunet der, orange trebrikker i trærne langs stiene som henger oppe og

viser vei hele året, og veivisere ved stienes krysningspunkter.

Det er satt opp en informativ fast natursti med plakater fra Det Norske Skogselskap, som har temaer fra

floraen og faunaen i området.
Dessuten er det plassert ut to store rastebord på Trondsæter til glede for grunneieren, turgåere og andre

besøkende.

på de 19 gangene Høgnipen Rundt har vært arrangerthar det blitt registrert til sammen 3382 deltagere. Et

gjennomsnitt på 178 personer. I tillegg kommer arraogemenistaben som teller 12 -15 personer. Det er mange

som har fått frisk luft og mosjon på grunn av DIL den andre søndagen i september!

Ved veiviseren på tunet pa Trondscelet',

Friidrett:
Midt på 1ggQ-tallet deltok representanter fra DIL på karusellstevner tbr aldersgruppen9 - 12

KM 4-kamp og kretsstevner.

Det ble ikke drevet organisert trening, men likevel hevdet de seg bra på sine alderstrinn

I 1996 var det dessverre ingen aktivitet i tiiidrett, og idrettsgrerlen er ikke blitt tatt opp igien.

fristet nok mer!

år. Dessuten i

Lagidrettene

Det har vær1 avholt idrettsmerkeprøver hvert år. med varierende deltakerantall.

Primus motor for idrettsmerkeprøvene har i mange år vært Alf Finseth.

Skøyten
Det haivært mulig for unger "i alle aldere" h gåLpåL skøyter på asfaltbanen ved Kirkeng skole så sant tem-

peraturen har gjort det mulig å legge is.

Når været er lagelig er det til stadighet25 - 30 personer med skøyter på beina på banen.

I mange år sto Ivar Havnås og Øyvind Westad for denne jobben, som nå er overtatt av Ronnie Øbetg og

Øystein Lund.
Det går med 50ooo liter vann for å legge is, og så må den stadig prepareres med et par tusen liter.

Pumpeutstyr har kommunen bistått med. Vannet blir tatt opp ved Gjøby Mølle og laget har kjøpt en brukt

"møkkatank" til det bruk. Traktor for transport lånes rundt om.

Fredag den9.2.-07 ble det for første gang i historien arrangerl fotballtrening på is. Det ble en kjempesuksess

med 120 frammøtte. DØF-trenerne sørget for bål og bespisning.

Rakkestad avis hadde reportasje over to sider om begivenheten.
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Innte kts b ring en de uru ang em e nt er.

DIL har inntekter fra Hallarrangementer og kiosksalg 17.mar.

I mange år stilte laget med mannskap for billettsalg / kontroll på Momarkedet. Det var en god inntektskilde

som tok slutt i 2006.
DIL var part i "Bingoringen" som sto for bingospill i Kulturhuset en dag i uka. Siste år vat 2003. Arrange-

mentet ble nedlagt i2004.

DØF-fotball og Degernes / Rakkestad Håndball er gode på å skaffe seg inntekter til egen drift.

Håndball
Historien viser at i tg45 var Torbjøm Lilletorp trener for damelaget, hvor Sigrid Løkenhagen var en av spill-

erne. Hun ble hans kone, og de ble foreldre til Turid, Svein og Ole Anton.

Turid spilte håndball noen år i ungdommen, men det ble Svein som fikk håndball som en følgesvenn gjen-

nom livet. Han var i mange år "fast inventar" i Degerneshallen, både som alt-mulig-mann og i sin sorte

dommerdrakt. Han er fortsatt i aktivitet som dommerveileder. Svein er far til Cato Lilletorp som spilte

håndball i mange år, og Mona Lilletorp Lien. Hun spilte håndball en del år,før hun påtok seg treneroppgav-

er. Mona er gift med Odd Egil Lien. Han er en meget engasjert mann i hånd-

ballmiljøet. Han er trener IY NHF-instruktør og THC (teknisk håndball coatch).

De har en håndballspillende datter, Elise.

Man kan §gt si at familien Lilletorp er en søyle i håndballmiljøet-

Tormod Eng har vært en av håndballens ildsjeler. Han innehar Østfold Idrettskrets Dommerstatuett

ArildAamodt var i to år midt på 1990-tallet styremedlem i Østfold Håndballkrets.

DIL har hatt spillere som har markert seg i eliteserie i S§eberg:

Susann Søtorp Solberg og Hege Haug.

Degerneshallen har betydd mye for håndball-iver og intelesse. DIL har vært regnet som en av de større klub-

bene i ØHK. Utviklingen hadde ikke vært mulig uten en betydelig innsats fra trenere ledere og foresafte. De

gjør ikke bare'Jobben" innen seriespill. De tar også sine lag med på tumeringer både innenlands og uten-

lands. Det betyr mye for oppvekstmlljøeti bygda!

Håndballgruppa har i alle år hatt eget styre, og DIL's Halvårsmøte har vært Handballgruppas Årsmøte.

I1994 var J 18 laget med i junior NM og gikk ubeseiret gjennom første runde, men måtte se

seg slått i andre runde. Dessuten ble D 6 kretsmestere. Dette laget er med få unntak det samme som ble

l«etsmestereDT i -93! Flott prestasjon!

I 1995 vant J 16 Rakkestadmesterskapet. D 6 rykket opp til3.divisjon. Det samme gjorde H 4.

Året 1999 var sportslig sett en av de beste sesongene i DIL's handballhistorie.

Et D-lag rykket opp til3.div.og et lag opp i S.div. J 17 ble nr.5 i Østlandsserien av 16lag, og G15 ble nr.4 i
Østlandsserien av 16 lag.

I 2000 ble det et møte ang. samarbeid DIL-ØIL-RIF og Oshaug ang. lag for G10. Resultatet ble to lag

påmeldt i serie. Initsiativtaker var Jørgen Tronstad.

De som satt i håndballstyret var ikke skvetne! De tok utfordringer på strak arm!

U - LANDSKAMP MENN, Norge - Sverige i Degerneshallen lørdag den 27.5. -00

Kampresultat. S 28 - N 24.

Forespørsel fra Østfold Håndballkrets kom med minimums tidsmargin. ØyvindWestad med gode medhjelp-

ere tro til.
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Overnatting ble ordnet på Fangekasa, Aremark og sengetøy leid fra Misjonssenteret, Degernes. Tørrmat,
etter diettliste for selvbetjening, ble innkjøpt i S-laget i Degernes og felles bespisning ble det funnet plass til
på Miranda i Rakkestad. Flagg b1e utlånt fra Rakkestad Kulturkontor, og fedrelandsanger (instrumentale) fra
Bislett-alliansen. Lokale solister sang.

Awiklingen foregikk uten en klikk!

Ved sesongavslutning i 2001 takket herrelaget for seg. Sitat:
Etter 20 år med håndball for DIL's herrelag, ble dette vår siste sesong. Vi har stort sett vært de samme spill-
erne med noen få til- og avganger. Vi har enhøy gjennomsnittsalder, uten altfor mange kilo i manko. Vi har

vært preget av sosialt samvær med mye dugnadsånd de første årene. Kalkunpelling midt pånatta, opprykks-
kamper, Danmarksturer, julebord m.m. Ikke minst treningshelger på Gol. Vi takker for oss!

Signert:
Øyvind Westad, Cato Lilleto\p, Even Sørensen, Sven Ingar Johansen, Steinar Olsen,

Simen Grimsrud, Rino Johansen, Odd Egil Lien, Per Arne Westad, Lars Mathiesen,

Christer Øberg, Arild Haglund.

I2002 stilte ett "rlytt" }{-4lag, dessuten D5 og "bare" 5 lag i aldersbestemt! Det var uvant!

2003 ble et dramatisk år. Tidspunktet for påmelding av dommere ble ikke overholt. Dermed ble seniorene ut-
estengt, - kunne ikke spille i serie. Østfold Håndballkrets's avgjørelse ble anket til Norges Håndballforbund

og videre til Norges Idrettsforbund. DIL fikk der medhold i anken. DIL ble satt inn igjen i seriesystemet,

men måtte godta å reise langt for å ffi awiklet kampene.

H 4 seiret og var klare for opprykk til 3.div, men ønsket ikke å trene så mye som det da ville kreves.

2004ble et skjebneår. Etter forhandlinger gjennom mange år, ble håndballen i bygda samlet i DIL. Nå skulle
lag som hadde spilt mot hverandre plutselig spille på samme lag, -"stå skulder ved skulder". Det ble en spen-

nende utfordring! Samtidig bestemte Norges Håndballforbund å endre kretsene til regioner. Østfold skulle gå

inn i region med Oslo og Akershus. DIL ble nå i Region'Øst-Norge. ØHKvar en sagablott og RØN oppsto.

Her er det med omkring 150 klubber, og mange seriekamper awikles på Romerike.

Publihtmsfavoritter som gjorde mlte "sprell" på banen:

Foran fra venstre: Lars Aage Kaatenrd, Steinar Bjørnstad,
Per Arne Westad, Cato Lilletorp, Christer Øberg, Rino
Johansen.
Bakfra venstre: Arthur Bye, Arild Haglund, Even Sø-

rensen, Odd Egil Lien, Bård Østb.ve, Pål Stensrud, Frode
Westlie, Kjetil Davidsen, Øyvind Westad.

Foran fra venstre: Marianne Østereng, Marthe Karlson, Hege
Haug, Hege Kaaterud.
Bakfra venstre: Odd Egil Lien, Siw Lintho, Astrid Aanonsen,
Jeanette lteiby, Lene Støten, Anne Britt Het'mansen, Tbve Her-
mansen.
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HåndballgropPa

ffieciNCSltrmrtr
Sesongen 2OO4|2OO5 - sammenslåingen med Rakkestad lF er et faktum

Sammenslåingen av håndballgruppene i Degernes IL og Rakkestad IF resulterte i at håndballgruppa i bygda

fikk mange spillere. Rekruttering av nye håndballspillere har hele tiden stått i h@ysetet, og det har blitt satset

mye på rekruttering av de helt yngste.

Iløpet av årene etter sammenslåingen har vi hatt ca 110 spillere innom Håndballskolen, og mange av disse

har fortsatt å spille håndball. Håndballskolen ledes av flinke trenere, og det fokuseres på mye lek og moro

med ball.
llfipetav en sesong arrangeres det Harlem Transport Minicup og Loppetassen hvor de minste spillerene våre

i klubben får pr6ve seg på "ordentlige" håndballkamper. Vi har det kjempemorsomt sammen med de yngste

Håndballgruppa har arrangert Gjensidige Handballskole i samarbeid med Norges Handballforbund både i
vinterferie og hpstferie 2008. Håndballskolen har gått over 3 dager i feriene, og har vært et tilbud for barn

mellom e-ti år.Pågangen har vært stor, og mellom 50-60 barn har vært med på disse arrangementene.

Barna deles inn i grupper etter alder og ferdighet, og det er nok mange slitne barn som kommer hjem etter

endt dag i Degerneshallen. Etter evalueringen som har blitt giort, tror vi at det kommer enda flere spillere til
håndballgruppa i DegerneslRakkestad Håndball.

D eltakeren e på Gjensidige
Håndball skol e, hg srJerie n

2008.
Både instruktører og barn er
glade og fornQtde.

spillerene våre!

Håndbaiiskoien 5-B år
200412005

Håndballskolen 6-8 år
200812009
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Presentasjon av våre lag i løpet av perioden

I sesongen 200412005 hadde vi følgende lag: Håndballskole, Jenter 9, Gutter 10, Gutter 11, Jenter 11, to lag i
klassen Jenter l2,to lag i klassen Jenter 13, Jenter 15 og Damelag i 4. og 5 divisjon.

Sesongen 200512006 hadde vi 11 lag med i regionsserien samt Håndballskolen. Lagene vi hadde meldt på

var: Jenter 9, Gutter 9, Jenter 10, Jenter 12, Gutter 12,Jenter 13, Jenter 14,Jenter 16, Damelag i både 3. og

5. divisjon samt at herrene våre spilte en sesong i 5. divisjon.

To av lagene våre var i Danmark på cup sommeren 2006. En
heller våt opplevelse, men hton,ret var på plass.

9lag ble påmeldt regionsserien i sesongen2006l2007.I tillegg hadde vi to store grupper på Håndballsko-
len. Lagene stilte i følgende klasser: Jenter 9, Gutter 10, Jenter 10, Jenter I I , Jenter 13 , Jenter 14, Jenter 15 ,

Jenter lT,ogdamene våre fortsatte i 3. divisjon. Jenter 14 spilte denne sesongen i Østlandsserien med gode

resultater.
Sesongen 200712008 hadde vi Håndballskole og fortsatt 9 lag påmeldt i regionsserie. Alle lagene fua 12 åtr

og oppover har også vært med på Umbrocup i hver sesbng.I tillegg spilte Jenter 16 kvalifisering til lnterre-
gional serie. Lagene denne sesongen var: Jenter 9, Jenter 10, Jenter 11, Gutter ll, Jenter 12,Jenter L4,2lag
på Jenter 16 og Damelaget vårt i 3. divisjon. Denne sesongen gikk det ikke fullt så bra for 3. divisjonslaget
vårt og nedrykk til4. divisjon var uunngåelig.

Bilde fra vårt arrangement " Håndballens Dag" i 2008.

Avslutning av sesongen 200712008. Alle spillerene deltok på
Gla'joggenfqr vi avsluttet med sosialt samvær på Bygdetunet.

Bildet er tax på HarlemTransport Minicup i Desember 2007.
Lag lra hele Østfuld deltok. Fullfart og stor håndballglede i
Degerneshallen.
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llåadbaflgruppa

Jenter 9 årJenter/Gutter 8 år

Jenter 11 årJenter 1O år

Gutter 12 år

Kvinner 4. divisionJenter 13 år
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Ledernefor idrettslagene i bygdafeirer at samarbeidet har resultert i Rakkestadhallene a/s.
Fra venstre: Jan Ekeberg - Oshaug IL, Øivind Lunde - Degernes IL, Asbjørn Dahl- Østbygda IL, Mette Messa - Rakkestad IE

Da Degemeshallen mot slutten av 2005 tok initiativet til et samarbeide mellom de flre idrettslagene Rakkes-
tad IF, Østbygda IL, Oshaug IL og Degernes IL, var det stor skepsis å spore. Men etter hvert som prosessen
skred fram, ble samarbeidstanken sterkere og skepsisen svakere.

Sett fra vårt ståsted, var nok samarbeidstanken like mye bærebjelken i arbeidet som selve hallen. Ikke fordi
vi ikke anså hallen som viktig, men fordi vi så på samarbeidet mellom lagene som en uvurderlig nyvinning
etter årevis med småknuffing lagene i mellom.

I Degernes IL hadde vi erfaring med hall og vi hadde erfaring med hvordan arbeidet rundt hallen hadde
knyttet lagene sammen. Det samme har vi opplevd rundt de fire idrettslagene så langt. Arbeidet med Rakke-
stadhallene knytter oss sammen og i stedet for å bruke kreftene mot hverandre bruker vi de nå sammen for
idrettslig aktivitet i Rakkestad.

Det fysiske resultatet blir en hall ved Rakkestad Ungdomsskole som vil ha stor betydning for den idrettslige
aktiviteten i Rakkestad. For Degernes IL isolert sett vil den gi grunnlag for økende rekruttering til håndbal-
len og forbedre treningsmulighetene til lagene våre. Spennende er det også å tenke på hvilke muligheter som
nå åpner seg for turneringer på hjemmebane.

Etterord

Degernes Idrettslag rundet 60 år i 1993, og til det jubileet ble det oppnevnt en komite som skulle skrive en
60-årsbertening. Det var en interessant og givende oppgave.
I 2008 runder lagetT5 år og undertegnede, Solveig Konglebæk, ble forespurt om å forlenge beretningen
fram til jubileet.
Jeg vil takke styret for den tillit jeg ble vist ved å bli tiltenkt den interessante oppgaven å "plusse på" 60-års-
beretningen med 15 år.

Jeg har benyttet Årsberetninger og medlemmers erindringer, samt avisreferater
Tore Stensrud har skrevet om Høgnipen Rundt, Hilde Lilletorp har tatt seg av sekvensen
Degernes / Rakkestad Håndball og Katrine Sørlie har sørget for bildene av DØF-spillere
Takk til ALLE som har bidratt med råd og vink, stoff og bilder som har giort denne beretningen mulig!

Solveig Konglebæk
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